
 
 
 
 

Møteprotokoll  

for  

Alver kommunestyre 
 

Møtedato: 17.12.2020 

Møtestad: TEAMS 

Møtetid: 10:00 - 19:45 

 

 

  

  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Jon Askeland SP fom sak 164/20 Medlem 

Sara Hamre Sekkingstad SP Ordførar 

Jostein Hellestveit SP Medlem 

Liv Hopland van der Kooij SP Medlem 

Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem 

Vigdis Villanger SP Medlem 

Laila Bjørge SP Medlem 

Øyvind Oddekalv AP Varaordførar 

Nina Bognøy AP Medlem 

Ståle Juvik Hauge AP Medlem 

Jostein Borlaug AP Medlem 

Anne Grete Eide AP Medlem 

Tormod Skurtveit AP tom sak 171/20 Medlem 

Astrid Aarhus Byrknes KRF fom sak 169/20 Medlem 

Malin Helene Andvik KRF Medlem 

Stian Lavik KRF Medlem 

Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem 

Asle Hetlebakke KRF Medlem 

Jogeir Romarheim KRF Medlem 

Thea Risøy KRF Medlem 

Christel Villanger Håland H Medlem 

Thomas Larsen H Medlem 

Ingrid Fjeldsbø H tom sak 172/20 Medlem 

Mabel Johansen H Medlem 

Morten Klementsen UAVH Medlem 

Terje Sletten-Hansen UAVH Medlem 

Yngve Walaker UAVH tom sak 172/20 Medlem 

Thore Helland UAVH Medlem 

Maria Færø UAVH Medlem 

Hege Nygård Dale UAVH Medlem 

Heine Fyllingsnes UAVH Medlem 

Harald Breivik UAVH Medlem 

Ståle Hopland UAVH Medlem 

Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 

Øyvind Bratshaug H tom sak 173/20 Medlem 

Roy Bø FRP Medlem 



Leif Johnsen MDG Medlem 

Maya Riise MDG Medlem 

Sveinung Toft V Medlem 

Hendrik Weber R Medlem 

  

  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

May-Irene Wergeland SP Medlem 

Kirsti Gjetle Floen AP Medlem 

Nils Marton Aadland H Medlem 

Henning Fyllingsnes H Medlem 

Svein Hagesæter UAVH Medlem 

Torbjørn Taranger SV Medlem 

Andre Fresvik SV Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

May Britt Vågenes Gjerde SP tom sak 163/20 Jon Askeland 

Leif Gunnar Taule SP May-Irene Wergeland 

Astrid Namtvedt Sylta AP Kirsti Gjetle Floen 

Pål Inge Fosse Hopland AP fom sak 172/20 Tormod Skurtveit 

Anne Karin Angelskår Eknes KRF tom sak 168/20 Astrid Aarhus Byrknes 

Thomas Hjortland Wallem H Nils Marton Aadland 

Sean Røskeland H Henning Fyllingsnes 

Erlend Nævdal UAVH Svein Hagesæter 

Øystein Nigar SV Torbjørn Taranger 

Anna Ulrika Nordlund SV Andre Fresvik 

  

Følgjande frå administrasjonen møtte: 

Anny Bastesen-kommunalsjef, Hogne Haugsdal-kommunalsjef, Janne Sund-økonomisjef, 

Martin W. Kulild-ass.rådmann, Tove-Mette Arnø Fyllingen-sekretær, Ørjan Raknes Forthun-

rådmann 

 

   

 

Sakliste 

Saknr Tittel 

        

156/20 Godkjenning av  innkalling og saksliste 

157/20 Godkjenning av møteprotokoll 

158/20 Melding/orientering frå kontrollutvalet 17.12.2020 

159/20 3. gongs handsaming - Detaljreguleringsplan Hamnneset - Aurdal 

160/20 Detaljregulering for E39 Molvikkrysset - 2. gongs handsaming 

161/20 Busetting av flyktningar 

162/20 Spleiselag for drifta av vassområda frå 2021-2027 

163/20 Høyringsuttale til søknad om konsesjon for Knarvik transformatorstasjon 

164/20 Revidering av selskapsavtale for Nordhordland Utviklingsselskap IKS 

165/20 Revidering av selskapsavtalen for Region Nordhordland Helsehus IKS 

166/20 Endringar i forskrift om vass- og avløpsgebyr 



167/20 Gebyrregulativ vatn og avløp 2021 

168/20 Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021 

169/20 Gebyr- og betalingssatsar for 2021 

170/20 Partinemning for representantar om melder seg ut av parti 

171/20 Kommunalt tilskot til gruppene i kommunestyret 

172/20 Økonomiplan 2021-2024 

173/20 Melding/orientering til kommunestyret 17.12.2020 

174/20 Søknad om fritak fra politiske verv 

175/20 Spørsmål - interpellasjonar til kommunestyret 17.12.2020 

  

 

156/20: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

sak 174/20  vert handsama etter sak 175/20 ellers ingen merknader.  

 

KO- 156/20 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

157/20: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 157/20 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

158/20: Melding/orientering frå kontrollutvalet 17.12.2020 
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Kontrollutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 158/20 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

 

 

 



159/20: 3. gongs handsaming - Detaljreguleringsplan Hamnneset - Aurdal 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Alver kommunestyre tek motsegn frå Fylkesmannen i Vestland til følgje og avslår forslag til 

detaljreguleringsplan for Hamnneset – Aurdal, gbnr 220/10, planid 1263-201612, som vist på 

plankart med siste revisjonsdato 29.5.2017 og med reguleringsføresegner med revisjonsdato 

31.5.2018. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslova § 12-12.» 

 

Alternativt vedtak: 

«Alver kommunestyre finn ikkje å kunne imøtekomme motsegn frå Fylkesmannen i Vestland. 

Forslag til detaljreguleringsplan for Hamnneset – Aurdal, gbnr 220/10, planid 1263-201612, som 

vist på plankart med siste revisjonsdato 29.5.2017 og med reguleringsføresegner med 

revisjonsdato 31.5.2018, skal sendas til kommunal- og moderniseringsdepartementet for 

endeleg avgjerd, når følgjande fire vilkår er innfridd; 

1. Fagkyndig personell må i planomtalen gjera ein KU-vurdering i tråd med krava i 

forskrift om konsekvensutgreiing § 6 og § 8 jf. § 10 og KMD sin rettleiar om 

konsekvensutgreiingar for planar etter plan- og bygningslova datert februar 2020. 

2. Fagkyndig personell må vurdera om plankartet er oppdatert i høve til gjeldande 

SOSI standard og teiknereglar i tråd med krava i kart- og planforskrifta datert 

1.7.2019 og nasjonal produktspesifikasjon for arealplan og digitalt planregister datert 

1.7.2019. 

3. Fagkyndig personell må i planomtalen eller i eit eige merknadsskjema svara ut 

innkomne uttalar og merknadar frå offentleg ettersyn. 

4. Innhald i vilkår 1, 2 og 3 må vera sendt til kommunen for godkjenning innan 

30.6.2021. Viss satt tidsfrist ikkje vert oppretthalde vil plansaka bli avslutta utan vidare 

kommunal sakshandsaming. 

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslova §§ 5-6 og 12-13.» 

Utval for areal, plan og miljø 09.12.2020: 

Handsaming 

Det vart røysta over rådmannen sitt framlegg, første avsnitt (alt.1) og alternativt vedtak (alt.2) 

Alternativ 2. vart vedteke med 8 røyster (Henning Fyllingsnes-H,  Ingrid Fjeldsbø-H, Vigdis 

Villanger--Sp, Maria Færø-Uavh, Ståle Hopland-Uavh, Anne Grete Eide-Ap, Malin Andvik-Krf, 

Jogeir Romarheim-Krf) 

 

Alternativ 1. fekk 1 røyst og fall (Sveinung Toft-V) 

 

APM- 173/20 innstilling: 

«Alver kommunestyre finn ikkje å kunne imøtekomme motsegn frå Fylkesmannen i Vestland. 

Forslag til detaljreguleringsplan for Hamnneset – Aurdal, gbnr 220/10, planid 1263-201612, som 

vist på plankart med siste revisjonsdato 29.5.2017 og med reguleringsføresegner med 

revisjonsdato 31.5.2018, skal sendas til kommunal- og moderniseringsdepartementet for 

endeleg avgjerd, når følgjande fire vilkår er innfridd; 

1. Fagkyndig personell må i planomtalen gjera ein KU-vurdering i tråd med krava i 

forskrift om konsekvensutgreiing § 6 og § 8 jf. § 10 og KMD sin rettleiar om 

konsekvensutgreiingar for planar etter plan- og bygningslova datert februar 2020. 

2. Fagkyndig personell må vurdera om plankartet er oppdatert i høve til gjeldande 

SOSI standard og teiknereglar i tråd med krava i kart- og planforskrifta datert 

1.7.2019 og nasjonal produktspesifikasjon for arealplan og digitalt planregister datert 



1.7.2019. 

3. Fagkyndig personell må i planomtalen eller i eit eige merknadsskjema svara ut 

innkomne uttalar og merknadar frå offentleg ettersyn. 

4. Innhald i vilkår 1, 2 og 3 må vera sendt til kommunen for godkjenning innan 

30.6.2021. Viss satt tidsfrist ikkje vert oppretthalde vil plansaka bli avslutta utan vidare 

kommunal sakshandsaming. 

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslova §§ 5-6 og 12-13.» 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Framlegg frå M.Riise-MDG: 

«Alver kommunestyre tek motsegn frå Fylkesmannen i Vestland til følgje og avslår forslag til 

detaljreguleringsplan for Hamnneset – Aurdal, gbnr 220/10, planid 1263-201612, som vist på 

plankart med siste revisjonsdato 29.5.2017 og med reguleringsføresegner med revisjonsdato 

31.5.2018. Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslova § 12-12.» 

 

Framlegget fekk 8 røyster og fall (A.Nordlund-SV, M.Riise-MDG, S.Toft-V, H.Weber-R, Ø.Nigar-

SV, L.Van der Kooij-SP, L.Johnsen-MDG og M.B.Gjerde-SP) 

 

Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart vedteke mot 8 røyster. 

 

KO- 159/20 Vedtak: 

«Alver kommunestyre finn ikkje å kunne imøtekomme motsegn frå Fylkesmannen i Vestland. 

Forslag til detaljreguleringsplan for Hamnneset – Aurdal, gbnr 220/10, planid 1263-201612, som 

vist på plankart med siste revisjonsdato 29.5.2017 og med reguleringsføresegner med 

revisjonsdato 31.5.2018, skal sendas til kommunal- og moderniseringsdepartementet for 

endeleg avgjerd, når følgjande fire vilkår er innfridd; 

1. Fagkyndig personell må i planomtalen gjera ein KU-vurdering i tråd med krava i 

forskrift om konsekvensutgreiing § 6 og § 8 jf. § 10 og KMD sin rettleiar om 

konsekvensutgreiingar for planar etter plan- og bygningslova datert februar 2020. 

2. Fagkyndig personell må vurdera om plankartet er oppdatert i høve til gjeldande 

SOSI standard og teiknereglar i tråd med krava i kart- og planforskrifta datert 

1.7.2019 og nasjonal produktspesifikasjon for arealplan og digitalt planregister datert 

1.7.2019. 

3. Fagkyndig personell må i planomtalen eller i eit eige merknadsskjema svara ut 

innkomne uttalar og merknadar frå offentleg ettersyn. 

4. Innhald i vilkår 1, 2 og 3 må vera sendt til kommunen for godkjenning innan 

30.6.2021. Viss satt tidsfrist ikkje vert oppretthalde vil plansaka bli avslutta utan vidare 

kommunal sakshandsaming. 

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslova §§ 5-6 og 12-13.» 

 

160/20: Detaljregulering for E39 Molvikkrysset - 2. gongs handsaming 

RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for E39 Molvikkrysset, 

PlanID 1263 2017 03, som vist på plankart sist datert 07.09.20 og med føresegner av 

revisjonsdato 23.11.20. 

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12 – 12.» 



 

Utval for areal, plan og miljø 09.12.2020: 

Handsaming: 

Orientering til saka ved Gunn Cecilie Omre frå Statens vegvesen 

 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 170/20 innstilling: 

«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for E39 Molvikkrysset, 

PlanID 1263 2017 03, som vist på plankart sist datert 07.09.20 og med føresegner av 

revisjonsdato 23.11.20. 

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12 – 12.» 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 160/20 Vedtak: 

«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for E39 Molvikkrysset, 

PlanID 1263 2017 03, som vist på plankart sist datert 07.09.20 og med føresegner av 

revisjonsdato 23.11.20. 

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12 – 12.» 

 

161/20: Busetting av flyktningar 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner å busetje 25 flyktningar i tråd med oppmodingstalet frå IMDI. 

Vedtaket inkluderer ikkje familiesameinte. 

Kommunestyret er positive til å busetje flyktningar frå Morialeiren. Får Alver kommune høve til 

å busetje flyktningar frå Morialeiren utover oppmodingstalet på 25, vil rådmannen kome 

tilbake til kommunestyret med eige sak om dette. 

 

Utval for helse og omsorg 02.12.2020: 

Handsaming: 

Avdelingsleiar i NAV, Arngunna Haga, svara på spørsmål. 

 

Utvalet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak. 

 

HO- 081/20 uttale: 

Kommunestyret godkjenner å busetje 25 flyktningar i tråd med oppmodingstalet frå IMDI. 

Vedtaket inkluderer ikkje familiesameinte. 

 

Kommunestyret er positive til å busetje flyktningar frå Morialeiren. Får Alver kommune høve til 

å busetje flyktningar frå Morialeiren utover oppmodingstalet på 25, vil rådmannen kome 

tilbake til kommunestyret med eige sak om dette. 

 

Alver formannskap 03.12.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 



FO- 116/20 innstilling: 

Kommunestyret godkjenner å busetje 25 flyktningar i tråd med oppmodingstalet frå IMDI. 

Vedtaket inkluderer ikkje familiesameinte. 

Kommunestyret er positive til å busetje flyktningar frå Morialeiren. Får Alver kommune høve til 

å busetje flyktningar frå Morialeiren utover oppmodingstalet på 25, vil rådmannen kome 

tilbake til kommunestyret med eige sak om dette. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 161/20 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner å busetje 25 flyktningar i tråd med oppmodingstalet frå IMDI. 

Vedtaket inkluderer ikkje familiesameinte. 

Kommunestyret er positive til å busetje flyktningar frå Morialeiren. Får Alver kommune høve til 

å busetje flyktningar frå Morialeiren utover oppmodingstalet på 25, vil rådmannen kome 

tilbake til kommunestyret med eige sak om dette. 

 

162/20: Spleiselag for drifta av vassområda frå 2021-2027 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune finn ikkje rom for å kunne delta i det økonomiske spleiselaget som Vestland 

fylkeskommune ber om for drifta av vassområda frå 2021-2027. 

Alver kommune ber om at det blir gjennomført ei evaluering av driftsordninga for 

vassområda. Dette for å avklare vassområdekoordinatorane si rolle opp mot kommunane sitt 

behov for støtte og bistand i dette arbeidet.  

Alver kommune vil gjere ei ny vurdering av deltaking i ei driftsordning, når ei evaluering og 

vurdering av ordninga ligg føre. 

 

Alver formannskap 03.12.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 118/20 innstilling: 

Alver kommune finn ikkje rom for å kunne delta i det økonomiske spleiselaget som Vestland 

fylkeskommune ber om for drifta av vassområda frå 2021-2027. 

Alver kommune ber om at det blir gjennomført ei evaluering av driftsordninga for 

vassområda. Dette for å avklare vassområdekoordinatorane si rolle opp mot kommunane sitt 

behov for støtte og bistand i dette arbeidet.  

Alver kommune vil gjere ei ny vurdering av deltaking i ei driftsordning, når ei evaluering og 

vurdering av ordninga ligg føre. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart vedteke mot 6 røyster. 

Framlegg frå S.Toft-V: 

Alver kommune vert med i spleiselaget slik Vestland fylkeskommune inviterer til. 

Framlegget fekk 6 røyster og fall (S.Toft-V, Ø.Nigar-SV, A.Nordlund-SV, L.Johnsen-MDG, 



L.Bjørge-SP og M.Riise-MDG) 

 

KO- 162/20 Vedtak: 

Alver kommune finn ikkje rom for å kunne delta i det økonomiske spleiselaget som Vestland 

fylkeskommune ber om for drifta av vassområda frå 2021-2027. 

Alver kommune ber om at det blir gjennomført ei evaluering av driftsordninga for 

vassområda. Dette for å avklare vassområdekoordinatorane si rolle opp mot kommunane sitt 

behov for støtte og bistand i dette arbeidet.  

Alver kommune vil gjere ei ny vurdering av deltaking i ei driftsordning, når ei evaluering og 

vurdering av ordninga ligg føre. 

 

163/20: Høyringsuttale til søknad om konsesjon for Knarvik transformatorstasjon 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune støttar at det blir gjeve konsesjon til transformatorstasjon i Knarvik med dei 

presiseringar som kjem fram i uttalen. Dette gjeld særleg:  

· Transformatorstasjonen blir vridd slik at den går parallelt med tilkomstvegen, o_SKV5, 

for å betre terrengtilpassinga 

· Det vert lagt til rette for framtidig bruk av overskotsvarme frå stasjonen 

· Uteopphaldsareal på taket av transformatorstasjonen for framtidig busetnad vert 

utgreidd   

· Farge- og  og materialbruk på veggar og portar skal bidra til at  fjernverknaden og 

volumet vert dempa, slik at transformatorstasjonen går mest mogleg i eitt med 

terrenget rundt 

· Sikre kabling av luftleidning på 22kV og 132kV 

· Sikre kabling av 22kV- traseen som går vestover, ned mot Isdalstø 

 

Alver formannskap 03.12.2020: 

Handsaming: 
Framlegg frå SP, AP, KRF og H ved Ø.Oddekalv-AP: 

Endring i første setning: 

Alver kommune støttar at det blir gjeve konsesjon til transformatorstasjon i Knarvik med dei 

presiseringar som kjem fram i uttalen, og på vilkår av: […] 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Rådmannen sitt framlegg med endring vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå SP, AP, KRF og H ved A.AA.Byrknes-KRF: 

Forslag til ekstra punkt i vedtaket: 

 

- Transformatorstasjonen må vera utforma og sikra på ein slik måte at ingen uvedkomande 

kan utsetja seg for fare ved å koma nær dei elektriske komponentane. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 117/20 innstilling: 

Alver kommune støttar at det blir gjeve konsesjon til transformatorstasjon i Knarvik med dei 

presiseringar som kjem fram i uttalen, og på vilkår av: 

· Transformatorstasjonen blir vridd slik at den går parallelt med tilkomstvegen, o_SKV5, 

for å betre terrengtilpassinga 



· Det vert lagt til rette for framtidig bruk av overskotsvarme frå stasjonen 

· Uteopphaldsareal på taket av transformatorstasjonen for framtidig busetnad vert 

utgreidd   

· Farge- og  og materialbruk på veggar og portar skal bidra til at  fjernverknaden og 

volumet vert dempa, slik at transformatorstasjonen går mest mogleg i eitt med 

terrenget rundt 

· Sikre kabling av luftleidning på 22kV og 132kV 

· Sikre kabling av 22kV- traseen som går vestover, ned mot Isdalstø 

- Transformatorstasjonen må vera utforma og sikra på ein slik måte at ingen uvedkomande 

kan utsetja seg for fare ved å koma nær dei elektriske komponentane. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart vedteke mot 15 røyster  

 

Framlegg frå S.Toft-V: 

Høyringsuttale til søknad om konsesjon for Knarvik transformatorstasjon 

Alver kommunestyret nyttar motsegnsretten mot omsøkt tiltak, og ønskjer at 

transformatorstasjonen vert flytta til meir eigna stad bort frå Lonene. 

 

Framlegget fekk 15 røyster og fall (10 uavh, R, SV og MDG) 

 

KO- 163/20 Vedtak: 

Alver kommune støttar at det blir gjeve konsesjon til transformatorstasjon i Knarvik med dei 

presiseringar som kjem fram i uttalen, og på vilkår av: 

- Transformatorstasjonen blir vridd slik at den går parallelt med tilkomstvegen, o_SKV5, 

for å betre terrengtilpassinga 

- Det vert lagt til rette for framtidig bruk av overskotsvarme frå stasjonen 

- Uteopphaldsareal på taket av transformatorstasjonen for framtidig busetnad vert 

utgreidd   

- Farge- og  og materialbruk på veggar og portar skal bidra til at  fjernverknaden og 

volumet vert dempa, slik at transformatorstasjonen går mest mogleg i eitt med 

terrenget rundt 

- Sikre kabling av luftleidning på 22kV og 132kV 

- Sikre kabling av 22kV- traseen som går vestover, ned mot Isdalstø 

- Transformatorstasjonen må vera utforma og sikra på ein slik måte at ingen 

uvedkomande kan utsetja seg for fare ved å koma nær dei elektriske komponentane. 

 

 

164/20: Revidering av selskapsavtale for Nordhordland Utviklingsselskap IKS 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 

Alver kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Nordhordland Utviklingsselskap IKS 

med fylgjande endringar:  

 

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy. 

2. Vaksdal kommune trer inn som ny medeigar i selskapet.  

3. Det vert gjort endring av røystetal, eigar/ansvarsdel og kostnadsdeling. 

4. Selskapet skiftar namn frå Nordhordland Utviklingsselskap IKS til Region Nordhordland 

IKS. 

 



 

Alver formannskap 03.12.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 119/20 innstilling: 

Alver kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Nordhordland Utviklingsselskap IKS 

med fylgjande endringar:  

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy. 

2. Vaksdal kommune trer inn som ny medeigar i selskapet.  

3. Det vert gjort endring av røystetal, eigar/ansvarsdel og kostnadsdeling. 

4. Selskapet skiftar namn frå Nordhordland Utviklingsselskap IKS til Region Nordhordland 

IKS. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke 

 

KO- 164/20 Vedtak: 

Alver kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Nordhordland Utviklingsselskap IKS 

med fylgjande endringar:  

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy. 

2. Vaksdal kommune trer inn som ny medeigar i selskapet.  

3. Det vert gjort endring av røystetal, eigar/ansvarsdel og kostnadsdeling. 

4. Selskapet skiftar namn frå Nordhordland Utviklingsselskap IKS til Region Nordhordland 

IKS. 

165/20: Revidering av selskapsavtalen for Region Nordhordland Helsehus IKS 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Region Nordhordland Helsehus IKS 

med fylgjande endringar: 

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy 

2. Eigardelen i selskapet vert fordelt 30 % likt på kommunane og 70 % ut i frå folketalet. 

Alver formannskap 03.12.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg:  

Først setning og punkt 1. vart samrøystes vedteke. 

Punkt 2. vart vedteke mot 3 røyster (M.Klementsen-Uavh., M.Færø-Uavh. og T.Sletten-Hansen-

Uavh.) 

 

FO- 120/20 innstilling: 

Alver kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Region Nordhordland Helsehus IKS 

med fylgjande endringar: 

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy 

2. Eigardelen i selskapet vert fordelt 30 % likt på kommunane og 70 % ut i frå folketalet. 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 165/20 Vedtak: 

Alver kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Region Nordhordland Helsehus IKS 

med fylgjande endringar: 



1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy 

2. Eigardelen i selskapet vert fordelt 30 % likt på kommunane og 70 % ut i frå folketalet. 

 

166/20: Endringar i forskrift om vass- og avløpsgebyr 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Kommunestyret godkjenner framlegg til endringar i lokal forskrift om vass- og avløpsgebyr i 

Alver, revidert 30.10.2020. Endringane gjeld: 

§ 3-4 nytt pkt 5.  

For abonnentar med eigen septiktank i kombinasjon med kommunalt avløp, blir forbruksgebyr 

avløp redusert med gjeldande sats for slamgebyr. I tillegg blir forbruksgebyret redusert som 

kompensasjon for eige ansvar for vedlikehald av tank 

Endra § 2-1. 

For næringseigedomar / kombinasjonseigedomar er eingongsgebyret sett saman av  

a. ein fast del, og 

b. ein variabel del som skal reknast etter totalt bruksareal 

Vedtaket er gjort med heimel i Lov om kommunale vass- og avløpsanlegg §§ 3, 4 og 5 og 

Forskrift om begrensning av forurensning § 16-1, andre ledd». 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 102/20 innstilling: 

«Kommunestyret godkjenner framlegg til endringar i lokal forskrift om vass- og avløpsgebyr i 

Alver, revidert 30.10.2020. Endringane gjeld: 

§ 3-4 nytt pkt 5.  

For abonnentar med eigen septiktank i kombinasjon med kommunalt avløp, blir forbruksgebyr 

avløp redusert med gjeldande sats for slamgebyr. I tillegg blir forbruksgebyret redusert som 

kompensasjon for eige ansvar for vedlikehald av tank 

Endra § 2-1. 

For næringseigedomar / kombinasjonseigedomar er eingongsgebyret sett saman av  

a. ein fast del, og 

b. ein variabel del som skal reknast etter totalt bruksareal 

Vedtaket er gjort med heimel i Lov om kommunale vass- og avløpsanlegg §§ 3, 4 og 5 og 

Forskrift om begrensning av forurensning § 16-1, andre ledd». 

 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Framlegg frå Ø.Oddekalv-Ap: 

Saka blir utsett. Ønskjer å få utgreidd det som gjeld tilknytningsavgift for næringseigedomar 

generelt, og landbrukseigedomar spesielt.  

 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

 

 



KO- 152/20 Vedtak: 

Saka blir utsett. Ønskjer å få utgreidd det som gjeld tilknytningsavgift for næringseigedomar 

generelt, og landbrukseigedomar spesielt. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 166/20 Vedtak: 

«Kommunestyret godkjenner framlegg til endringar i lokal forskrift om vass- og avløpsgebyr i 

Alver, revidert 30.10.2020. Endringane gjeld: 

§ 3-4 nytt pkt 5.  

For abonnentar med eigen septiktank i kombinasjon med kommunalt avløp, blir forbruksgebyr 

avløp redusert med gjeldande sats for slamgebyr. I tillegg blir forbruksgebyret redusert som 

kompensasjon for eige ansvar for vedlikehald av tank 

Endra § 2-1. 

For næringseigedomar / kombinasjonseigedomar er eingongsgebyret sett saman av  

a. ein fast del, og 

b. ein variabel del som skal reknast etter totalt bruksareal 

Vedtaket er gjort med heimel i Lov om kommunale vass- og avløpsanlegg §§ 3, 4 og 5 og 

Forskrift om begrensning av forurensning § 16-1, andre ledd». 

167/20: Gebyrregulativ vatn og avløp 2021 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Alver kommunestyre godkjenner vass- og avløpsgebyra for 2021, slik dei går fram av 

framlegg datert 23.11.2020.» 

Alver formannskap 03.12.2020: 

Handsaming: 

Orientering ved kommunalsjef Anny Bastesen 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 122/20 innstilling: 

«Alver kommunestyre godkjenner vass- og avløpsgebyra for 2021, slik dei går fram av 

framlegg datert 23.11.2020.» 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Tilleggsframlegg frå S.Toft-V: 

«Landbrukseigedomar følgjer satsane for bustad- og fritidseigedomar når det gjeld 

tilknytingsgebyr» 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke 

 

KO- 167/20 Vedtak: 

«Alver kommunestyre godkjenner vass- og avløpsgebyra for 2021, slik dei går fram av 

framlegg datert 23.11.2020.» 

«Landbrukseigedomar følgjer satsane for bustad- og fritidseigedomar når det gjeld 

tilknytingsgebyr» 



 

168/20: Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021 
RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK: 

Kommunestyret vedtar Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021.  

Endringane gjeld frå 01.01.2021.  

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 2 røyster, M.Klementsen-Uavh.og T.Sletten-

Hansen-Uavh 

 

FO- 104/20 innstilling: 

Kommunestyret vedtar Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021.  

Endringane gjeld frå 01.01.2021.  

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 
Framlegg frå T.Larsen-H: 

Saka vert utsett. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 154/20 Vedtak: 

Saka vert utsett. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 
Framlegg fra SP, AP, KRF, H og V ved T.Larsen-H: 

Framlegg til nye satsar 2021 gebyr (sjå tabell) knytt till følgjande punkt i kap 7 plansak 

 

  Forslag til 

nye gebyr 

for 2021 

7.1.2 Oppstartsmøte, per møte 21.730 

7.1.3 Undervegsmøte 5.000 

7.1.4 Pakke for oppstartsmøte og to undervegsmøte 24.230 

7.2.1 Planinitativ 

a. Avvist planinitatv – administrativ avgjerd 

b. Avvisning av planinitatv – politsk 

 

12.000 

0 

7.2.3 Detaljreguleringsplan i samsvar med overordna plan 115.000 

7.2.4 Detaljreguleringsplan i strid med overordna plan 130.000 

7.2.5 Detaljreguleringsplan med 

planprogram og konsekvensutgreiing 

a. I samsvar med overordna plan 

b. I strid med overordna plan 

 

 

190.000 

205.000 

Grunngebyr for dispensasjoner settes til kr 17.000 

 

Det skal ikke være gebyr for dispensasjon 2, 3 osv i same søknad. Gebyrregulativet må 

endres i tråd med dette. 



Kommunestyret ber om ei sak om gjennomgang av gebyrregulativet første kvartal 2021. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

Innstillinga frå formannskapet med endringane vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 168/20 Vedtak: 

Lokal forskrift om gebyr for teknisk forvaltning for 2021 er vedteke med følgjande endring: 

Kap 7 plansak 

 

  Forslag til 

nye gebyr 

for 2021 

7.1.2 Oppstartsmøte, per møte 21.730 

7.1.3 Undervegsmøte 5.000 

7.1.4 Pakke for oppstartsmøte og to undervegsmøte 24.230 

7.2.1 Planinitativ 

a. Avvist planinitatv – administrativ avgjerd 

b. Avvisning av planinitatv – politsk 

 

12.000 

0 

7.2.3 Detaljreguleringsplan i samsvar med overordna plan 115.000 

7.2.4 Detaljreguleringsplan i strid med overordna plan 130.000 

7.2.5 Detaljreguleringsplan med 

planprogram og konsekvensutgreiing 

a. I samsvar med overordna plan 

b. I strid med overordna plan 

 

 

190.000 

205.000 

Grunngebyr for dispensasjoner settes til kr 17.000 

 

Det skal ikke være gebyr for dispensasjon 2, 3 osv i same søknad. Gebyrregulativet må 

endres i tråd med dette. 

Kommunestyret ber om ei sak om gjennomgang av gebyrregulativet første kvartal 2021. 

 

Endringane gjeld frå 01.01.2021.  

169/20: Gebyr- og betalingssatsar for 2021 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2021 slik det ligg føre i saka. 

Endringane gjeld frå 01.01.2021 

Alver formannskap 12.11.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 3 røyster, M.Klementsen-uavh., M.Færø-uavh. og 

T.Sletten-Hansen-uavh. 

 

FO- 103/20 innstilling: 

Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2021 slik det ligg føre i saka. 

Endringane gjeld frå 01.01.2021 

 



 

Alver kommunestyre 26.11.2020: 

Handsaming: 

Vedlegg, protokoll kyrkjeleg fellesråd festeavgifter vert ettersendt/lagt til saka 26.11.2020 

Framlegg M.Klementsen-Uavh.: 

Saka vert utsett  

 

Framlegget fekk 11 røyster og fall (SV og M.Klementsen-Uavh., T.Sletten-Hansen-Uavh., 

Y.Walaker-Uavh, H. Breivik-Uavh., M.Færø-Uavh., H.Dale-Uavh., S.Hopland-Uavh., T.Helland-

Uavh. og E.Nævdal-Uavh.) 

 

Nytt framlegg frå M.Klementsen-Uavh.: 

Saka vert utsett til neste kommunestyremøte. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

KO- 153/20 Vedtak: 

Saka vert utsett til neste kommunestyremøte. 

 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 169/20 Vedtak: 

Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2021 slik det ligg føre i saka. 

Endringane gjeld frå 01.01.2021 

170/20: Partinemning for representantar om melder seg ut av parti  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Representantar som melder seg ut av parti og inn i anna parti som er representert i 

kommunestyret vert omtala som representant for det partiet ein har meldt seg inn i.  

Ein kan ikkje representere parti som ikkje er representert i kommunestyret, representanten  er 

då uavhengig resten av perioden. 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Framlegg frå M.Klementsen-Uavh.: 

UA - tidligere FNB Alver blir omtalt som/og får titulere seg som Folkepartiet Alver etter at 

partiet er registrert i brreg. 

Framlegget fekk 15 røyster og fall (10 uavh., S.Toft-V, L.Johnsen-MDG, H.Weber-R, A.Nordlund-

SV og Ø.Nigar-SV) 

 

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 15 røyster 

 

KO- 170/20 Vedtak: 

Representantar som melder seg ut av parti og inn i anna parti som er representert i 

kommunestyret vert omtala som representant for det partiet ein har meldt seg inn i.  

Ein kan ikkje representere parti som ikkje er representert i kommunestyret, representanten  er 

då uavhengig resten av perioden. 



171/20: Kommunalt tilskot til gruppene i kommunestyret 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtek å utdela kommunalt tilskot til gruppene i kommunestyret.  

2. Utbetaling av tilskot skjer i tråd med vedlagt tabell og reglane i saksutgreiinga. 

3. Tilskotet vert ikkje indeksregulert i denne valperioden. 

4. Politisk sekretariat administrerer ordninga. 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Rådmannen sitt framlegg pkt.1, 3 og 4 vart samrøystes vedteke 

 

Framlegg til endring SP, AP, KRF og H ved Ø.Oddekalv-AP: 

2. Tilskotet vert utbetalt med eit grunnbeløp pr. innvald gruppe og eit beløp pr. representant. 

a. Grunnbeløp: Kr. 3.114,- 

b. Beløp pr. representant: Kr. 1.499,- 

 

Nytt pkt.2 frå Ø.Oddekalv vart samrøystes vedteke. 

 

Tillegg frå Ø.Oddekalv-AP: 

Uavhengig gruppe (tidl. FNB) mottar òg grunnbeløp på lik linje med dei andre gruppene. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 171/20 Vedtak: 

1. Kommunestyret vedtek å utdela kommunalt tilskot til gruppene i kommunestyret.  

2. Tilskotet vert utbetalt med eit grunnbeløp pr. innvald gruppe og eit beløp pr. representant. 

     a. Grunnbeløp: Kr. 3.114,- 

     b. Beløp pr. representant: Kr. 1.499,- 

3. Tilskotet vert ikkje indeksregulert i denne valperioden. 

4. Politisk sekretariat administrerer ordninga. 

Uavhengig gruppe (tidl. FNB) mottar òg grunnbeløp på lik linje med dei andre gruppene. 

 

172/20: Økonomiplan 2021-2024 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

1. Investeringsbudsjettet for 2021 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne 

prosjekt, i tillegg til nokre nye mindre prosjekt og rammerjusteringar. Ut frå 

framdriftsplanen tar Alver kommune opp 243 884 000 kr i lån i 2021. Årets låneopptak, i 

tillegg til ubrukte lånemidler fra 2020 på 180 816 000 kr, skal finansiere behovet for 

lånemidler på generelle investeringar i 2021 på 244 400 000 kr og  på sjølvkostområdet 

(VA) på 180 300 000 kr. 

2. Økonomiplan for 2021-2024 og årsbudsjett for 2021 blir vedteke, jfr. Bevilgningsoversikt 

drift §5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6.  Årsbudsjettet for 2021 blir vedteke på sum 

netto driftsrammer for dei sju hovudområda, jf. eigen tabell. 

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke til sektorane når årets 

lønsforhandlingar er gjennomført. 

4. For skatteåret 2021 skriv Alver kommune ut eigedomsskatt  etter eigedomsskattelova §§ 

2 og 3 første ledd bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg 

omfatta av særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder frå 1. januar 2019. 

Skattesatsen er 7 promille, jf. eigedomsskattelova §§ 10 og 11. Det gjerast ny allmenn 

taksering med verknad frå og med skatteåret 2021, jf. eigedomsskattelova § 8 A-3 (2). 

Alver kommune vil i 2021 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i 

henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at 

verdien av produksjonsutstyr og – installasjonar fasast ut med 1/7 for verk og bruk som frå 

og med 2019 er å anse som næringseigedom. Det særskilte grunnlaget skal i 2021 være 

lik 4/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka 



av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Alver 

kommune vil i 2021 skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for anlegg 

nevnt i punktet over i helhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, 

andre ledd. Eigedomsskatten skal betalast i tre terminar, jf. Eigedomsskattelova § 25. 

5. Det vert gjeve ei ramme på 1 787 000 kr til kontrollutvalet. 

6. Det vert gjeve eit driftstilskot til Alver kyrkjelege fellesråd på 22 350 000 kr og 2 685 000 kr 

for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 

7. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 

skatteøre. 

8. Godtgjersle til ordførar blir sett til 987 997 kr og til varaordførar 592 798 kr for 2021. Løna 

regulerast per mai 2021 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

 

Hovud AMU 30.11.2020: 

Handsaming: 

Presentasjon av økonomiplan for 2021-2024 v/rådmannen 

I forbindelse med vidare arbeid med innsparingstiltak gjennom innsparing av bemanning er 

det starta arbeid med å lage ein omstillingsavtale. Denne skal seie noko om korleis 

kommunen skal handtere eventuelle oppseiingar eller endringsoppseiingar. Men rådmann 

presiserar at kommunen skal så langt det er mogele prøve å unngå oppseiing eller 

endringsoppseiing. Kommunen har også ein del verktøy frå kommunesamanslåinga som kan 

nyttast i det vidare arbeidet.  

Spørsmål frå HTV NSF Silje Fanebust: er det planlagt risikovurdering i forhold til dei kutta som er 

planlagt innanfor helse og omsorg? Kommunalsjef Leni Dale svarer at dette er ein del av det 

arbeidet som no skal gjerast.  

HMS-rådgivar kommenterer at det også blir viktig å gjennomføre risikovurdering knytta til 

korleis innsparingstiltaka kjem til å påverke arbeidsmiljøet framover.  

 

 

AMU- 064/20 uttale: 

     Budsjett og økonomiplan 2021-2024 vert teke til orientering. 

 

Administrasjonsutval 02.12.2020: 

Behandling: 

Orientering ved rådmann Ørjan Raknes Forthun 

Innspel frå Utdanningsforbundet vert lagt ved saka. 

Innspel frå NSF vert lagt ved saka. 

Framlegg frå Ø.Oddekalv-AP: 

Budsjett og økonomiplan 2021-2024 blir tatt til orientering. 

 

Rådmannen sitt framlegg fekk ingen røyster og fall 

 

Framlegg frå Ø.Oddekalv vart samrøystes vedteke. 

 

ADM- 017/20 uttale: 

Budsjett og økonomiplan 2021-2024 er tatt til orientering. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 02.12.2020: 

Handsaming: 

Fellesframlegg v/Magne Bjørndal: 

Generelt merkjer RMNF seg nedskjeringane som økonomiplanen legg opp til.  

Rådet er uroa for dei verknadane dei får for menneske med nedsett funksjonsemne, både på 

kort og på lang sikt. 

Eit døme er nedskjeringane på PPT-området, som vil gå ut over born og unge med nedsettt 



funksjonsemne. 

Vidare er rådet opptekne av prosessen rundt omorganiseringane på rus-, 

psykiatri- og habiliteringsfeltet. Det er viktig at vi vert involverte i den, og får høve til å uttala 

oss før det vert fatta endelege vedtak. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

RMNF- 056/20 uttale: 

     Generelt merkjer RMNF seg nedskjeringane som økonomiplanen legg opp til.  

Rådet er uroa for dei verknadane dei får for menneske med nedsett funksjonsemne, både på 

kort og på lang sikt. 

Eit døme er nedskjeringane på PPT-området, som vil gå ut over born og unge med nedsettt 

funksjonsemne. 

Vidare er rådet opptekne av prosessen rundt omorganiseringane på rus-, 

psykiatri- og habiliteringsfeltet. Det er viktig at vi vert involverte i den, og får høve til å uttala 

oss før det vert fatta endelege vedtak. 

 

Ungdomsråd 02.12.2020: 

Behandling: 
Orientering i saka v/Janne Sund - Økonomisjef  

 

Felles framlegg om å gjenta tidligare innspel til økonomiplanen, men ein tilføye kommentar 

kring nytt tiltak om "struktur ungdomsskular" 

 

UR- 054/20 uttale: 

Ungdomsrådet visar til tidligare innspel til rådmannen sitt framlegg til økonomiplan 2021-2024 

og tilrår følgjande: 
 
- To årsverk forebyggende arbeid stab Oppvekst  

Ungdomsrådet fryktar at innsparinga kan råke tilbod som miljøterapeutar i skulen, 

ungdomskoordinatorar eller ungdomsklubbar. Ber difor kommunestyret skjerma dei 

forebyggende stillingane i kommunen.  

 

- Skule generelt - redusere årsverk 

Ungdomsrådet ynskjer ikkje reduserte tilbod til mellom anna valfag og tilvalsfag u. skulen.  

Ber difor kommunestyret sjå på moglegheit for å skjerma valfalg og tilvalsfag.  

 

- Investeringar tatt ut av plan 

Mellom anna Ny hall Ostereidet og ny ungdomsskule Frekhaug er  teke ut av økonomiplanen. 

Visar til tidligare ungdomsråd sitt arbeid med nevnte prosjekt, og tilrår at kommunestyret sjår 

etter moglegheit for å realisere prosjekta som tidligare planlagt.  

 

- Eigedomsskatt på hus og hytter 

Ungdomsrådet meinar framleis at kommunestyret må sjå på moglegheiter for å auke 

inntektene til kommunen, slik at tilrådinga over kan finansierast.  

 

Samrøystes  
 

Eldreråd 02.12.2020: 

Handsaming: 

Kommunalsjef økonomi presenterte rådmannen sitt framlegg til økonomiplan 2021-2024 og 

svara på spørsmål i felles orientering for eldrerådet/råd for menneske med nedsett 

funksjonsevne/ungdomsrådet. 

 

Eldrerådet heldt fram handsaming av økonomiplan i eige møte, der kommunalsjef Leni Dale 

svara på spørsmål. 



 

Leiar Olav M. Steinsland sette fram forslag om følgjande uttale til økonomiplan for 2021-2024: 

 

Budsjettkommentarer til Eldrerådsmøte 2.des 2020 

 

Generell del 

Alver kommune er ein ny kommune med ambisjonar om å vera mellom dei beste på fleire 

område, bl.a på oppvekst og helse og omsorg, som er dei store felta som fordrar mest 

ressursar. 

Grunnlaget for den nye kommunen vart lagt i intensjonsavtalen av juni 2016 og er styrande 

for etableringa av Alver kommune. Intensjonsavtalen har ei ambisiøs målsetning som ikkje i 

stor nok grad tar inn over seg moglegheita for nedgangstider, som f.eks Covid19 og endra 

rammer i statsbudsjettet.  

At kommunen treng økonomisk handlingsrom, bør vera ei sjølvfølge. Alver kommune har iflg 

rådmannen starta prosessen med å ta ned driftskostnadane i inneverande år (2020). Likevel 

vil kommunen gå med underskot i 2020 og eit par år framover, dersom ein ikkje tar kraftfulle 

tiltak som rådmannen uttrykker det. 

 

Eldrerådet vil uttrykke si bekymring for at vi kan skyta oss sjølv i foten dersom ein ikkje skundar 

seg langsomt i denne kritiske overgangsfasen. Ei integrering og samansmelting av 3 

kommunar er eit stort prosjekt. Og som prosjekt flest, så tar det noko tid før det meste er på 

plass og ein kan starta å hausta av stordriftsfordelane som er der og vil koma. Menneska i 

organisasjonen må få tid på seg til å leggja dei rette føringar i ein organisasjon som nok må 

endra strukturen. Reduser ikkje det administrative nivået for raskt. Det kan bli kostbart seinare! 

Det store investeringsnivået i vår region gjennom ein kort periode dei siste åra gir grunn til 

undring. Berre i gamle Lindås vart det i rask rekkefølge planlagt 3 nye gigantskular til saman 

på rundt ¾ milliard NOK. Kvifor har ein ikkje planlagt med ei betre fordeling av kostnadane? 

No vil dette bl.a ramma helse og omsorg svært hardt. Når vi då veit statistisk at dette er den 

einaste sektor som vil ha auka behov for tenester pga den forventa "eldrebølgja» framover, 

så er det grunn til å vera bekymra for prioriteringa som no skal gjerast. 

 

Ei innsparing på 175 MNOK, sjølv om det er over 4 år, kan virka dramatisk. Alver har årleg eit 

inntektspotensial på i underkant av 2 milliarder NOK. (Pr 2020 vil det bli underskot - som i 2019). 

Dvs ein reduksjon på gjennomsnittleg vel 2% for heile perioden kor ein då er tilbake til overskot 

i driftsbalansen (23-24). 

Vi blir stadig minna på at Alver kommune har høge driftskostnader, der desentralisert 

tenestestruktur, høge kostnader i helse og omsorg og høge kostnader knytt til gjeld, er tre av 

hovudforklaringane. Gjeldsbyrda stammar i store trekk frå sektor oppvekst. Helsehuset er eit 

interkommunalt samarbeid. 

 

Innanfor tenesteområdet Oppvekst blir også sparekniven henta fram. 

Mykje reduksjon i personalet som ei generell anmerking. Dette står noko i kontrast til 

ambisjonsnivået innanfor kapasitet og kvalitet på tenestene. 

Påfyll av lærarane sin kompetanse har lenge vore ein del av strategien/satsinga innanfor 

skuleverket. Reduksjon innan kurs/kompetanse bør i liten grad gå ut over lærarstaben då ein 

ser at skulereformene si tid ikkje er forbi. Intensjonen innan oppvekst og utdanning er god. 

Tidleg og kontinuerleg innsats for å betra prestasjonar og redusera ulikskap i høve til fråfall i 

vidaregåande opplæring må framleis prioriterast høgt. 

 

Dei siste åra har Alver kommune (gamle kommunane) hatt eit samla resultat på 

grunnskulepoeng som ligg over snittet for fylket og landet. Det ein ikkje set søkjelys på, er at 

dette i stor grad gjeld jentene. Gutane ligg i snitt 5-6 grunnskulepoeng under jentene. For 

vidare utdanning er dette eit stort problem. Gruppa som treng spesialopplæring i 

grunnskulen, består i stor grad av gutar (2/3 deler). Utviklinga her må følgjast opp i lys av 

reduserte lærarkrefter. Tidleg innsats må ikkje mista fokus. 

LK2020 som ny læreplan, legg vekt på at elevane skal vera aktive i eiga opplæring. Noko 

uklart kva effekt dette har for lærarstaben som no skal reduserast. 



Investeringar som ikkje er sjølvkost, bør haldast under streng kontroll.  

 

«Helse og omsorg» 

 

Eldrerådet ser med bekymring på følgende saker: 

· Tenestetilbodet innanfor helse og omsorg bør i stor grad vera som intensjonsavtalen 

seier det første året 

· Desentralisert tenestestruktur må framleis vera norm. I det minste rundt nærsentra. 

· Pleiefaktoren ved sjukeheimen må ikkje reduserast 

· Reduksjonen av heimehjelp frå annakvar veke til tredje kvar veke 

· Barnetrygd skal/bør ikkje vera ein del av grunnlaget ved berekning av sosialstønad 

· Ingen fotavtrykk etter reformen «Leve hele livet» 

· Planlegging for eit aldersvennleg samfunn ikkje synleg. Dette må gjelda tverrfagleg på 

alle nivå. 

· Manglande dagsentra for eldre i nærsentra 

· Venteliste logoped! Slagpasienter må prioriterast høgt, dei kan ikkje stå på ei lang 

venteliste. 

 

«Oppvekst» 

 

Eldrerådet ser med bekymring på følgjande saker: 

 

· Auke i barnetalet frå 14 til 16 barn pr vaksen person i SFO 

· Driftstilskotet til private barnehagar må vera det same om barnehagen er i gamle 

Lindås, Radøy eller Meland 

· Frårår at timetalet til styrkingstiltak til barn og unge med spesielle behov i barnehage 

og skule vert redusert 

· Frårår å auke gruppestørrelse for lærarar 

· Tidleg innsats må ha høg prioritet 

· LK2020 som ny læringsplan. Kva fordrar det av ressursar på lærersida 

 

Det vart sett fram følgjande felles tilleggsframlegg - som kulepunkt under "Helse og omsorg": 

· Eldrerådet ser med på bekymring på eventuell reduksjon i institusjonskjøkken og 

matutlevering til eldre/pleietrengande. Kjøkken og matdistribusjon må oppretthaldast 

som i dag. 

Eldrerådet vedtok samrøystes dei to framlegga til uttale som vart sett fram i møte. 

 

ER- 051/20 uttale: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale til økonomiplan for Alver kommune 2021-2024: 

 

Budsjettkommentarer til Eldrerådsmøte 2.des 2020 

Generell del 

Alver kommune er ein ny kommune med ambisjonar om å vera mellom dei beste på fleire 

område, bl.a på oppvekst og helse og omsorg, som er dei store felta som fordrar mest 

ressursar. 

Grunnlaget for den nye kommunen vart lagt i intensjonsavtalen av juni 2016 og er styrande 

for etableringa av Alver kommune. Intensjonsavtalen har ei ambisiøs målsetning som ikkje i 

stor nok grad tar inn over seg moglegheita for nedgangstider, som f.eks Covid19 og endra 

rammer i statsbudsjettet.  

At kommunen treng økonomisk handlingsrom, bør vera ei sjølvfølge. Alver kommune har iflg 

rådmannen starta prosessen med å ta ned driftskostnadane i inneverande år (2020). Likevel 

vil kommunen gå med underskot i 2020 og eit par år framover, dersom ein ikkje tar kraftfulle 

tiltak som rådmannen uttrykker det. 

 

Eldrerådet vil uttrykke si bekymring for at vi kan skyta oss sjølv i foten dersom ein ikkje skundar 

seg langsomt i denne kritiske overgangsfasen. Ei integrering og samansmelting av 3 



kommunar er eit stort prosjekt. Og som prosjekt flest, så tar det noko tid før det meste er på 

plass og ein kan starta å hausta av stordriftsfordelane som er der og vil koma. Menneska i 

organisasjonen må få tid på seg til å leggja dei rette føringar i ein organisasjon som nok må 

endra strukturen. Reduser ikkje det administrative nivået for raskt. Det kan bli kostbart seinare! 

Det store investeringsnivået i vår region gjennom ein kort periode dei siste åra gir grunn til 

undring. Berre i gamle Lindås vart det i rask rekkefølge planlagt 3 nye gigantskular til saman 

på rundt ¾ milliard NOK. Kvifor har ein ikkje planlagt med ei betre fordeling av kostnadane? 

No vil dette bl.a ramma helse og omsorg svært hardt. Når vi då veit statistisk at dette er den 

einaste sektor som vil ha auka behov for tenester pga den forventa "eldrebølgja» framover, 

så er det grunn til å vera bekymra for prioriteringa som no skal gjerast. 

 

Ei innsparing på 175 MNOK, sjølv om det er over 4 år, kan virka dramatisk. Alver har årleg eit 

inntektspotensial på i underkant av 2 milliarder NOK. (Pr 2020 vil det bli underskot - som i 2019). 

Dvs ein reduksjon på gjennomsnittleg vel 2% for heile perioden kor ein då er tilbake til overskot 

i driftsbalansen (23-24). 

Vi blir stadig minna på at Alver kommune har høge driftskostnader, der desentralisert 

tenestestruktur, høge kostnader i helse og omsorg og høge kostnader knytt til gjeld, er tre av 

hovudforklaringane. Gjeldsbyrda stammar i store trekk frå sektor oppvekst. Helsehuset er eit 

interkommunalt samarbeid. 

 

Innanfor tenesteområdet Oppvekst blir også sparekniven henta fram. 

Mykje reduksjon i personalet som ei generell anmerking. Dette står noko i kontrast til 

ambisjonsnivået innanfor kapasitet og kvalitet på tenestene. 

Påfyll av lærarane sin kompetanse har lenge vore ein del av strategien/satsinga innanfor 

skuleverket. Reduksjon innan kurs/kompetanse bør i liten grad gå ut over lærarstaben då ein 

ser at skulereformene si tid ikkje er forbi. Intensjonen innan oppvekst og utdanning er god. 

Tidleg og kontinuerleg innsats for å betra prestasjonar og redusera ulikskap i høve til fråfall i 

vidaregåande opplæring må framleis prioriterast høgt. 

 

Dei siste åra har Alver kommune (gamle kommunane) hatt eit samla resultat på 

grunnskulepoeng som ligg over snittet for fylket og landet. Det ein ikkje set søkjelys på, er at 

dette i stor grad gjeld jentene. Gutane ligg i snitt 5-6 grunnskulepoeng under jentene. For 

vidare utdanning er dette eit stort problem. Gruppa som treng spesialopplæring i 

grunnskulen, består i stor grad av gutar (2/3 deler). Utviklinga her må følgjast opp i lys av 

reduserte lærarkrefter. Tidleg innsats må ikkje mista fokus. 

LK2020 som ny læreplan, legg vekt på at elevane skal vera aktive i eiga opplæring. Noko 

uklart kva effekt dette har for lærarstaben som no skal reduserast. 

Investeringar som ikkje er sjølvkost, bør haldast under streng kontroll.  

 

«Helse og omsorg» 

 

Eldrerådet ser med bekymring på følgende saker: 

· Tenestetilbodet innanfor helse og omsorg bør i stor grad vera som intensjonsavtalen 

seier det første året 

· Desentralisert tenestestruktur må framleis vera norm. I det minste rundt nærsentra. 

· Pleiefaktoren ved sjukeheimen må ikkje reduserast 

· Reduksjonen av heimehjelp frå annakvar veke til tredje kvar veke 

· Barnetrygd skal/bør ikkje vera ein del av grunnlaget ved berekning av sosialstønad 

· Ingen fotavtrykk etter reformen «Leve hele livet» 

· Planlegging for eit aldersvennleg samfunn ikkje synleg. Dette må gjelda tverrfagleg på 

alle nivå. 

· Manglande dagsentra for eldre i nærsentra 

· Venteliste logoped! Slagpasienter må prioriterast høgt, dei kan ikkje stå på ei lang 

venteliste. 

· Eventuell reduksjon i institusjonskjøkken og matutlevering til eldre/pleietrengande. 

Kjøkken og matdistribusjon må oppretthaldast som i dag. 

 



«Oppvekst» 

 

Eldrerådet ser med bekymring på følgjande saker: 

· Auke i barnetalet frå 14 til 16 barn pr vaksen person i SFO 

· Driftstilskotet til private barnehagar må vera det same om barnehagen er i gamle 

Lindås, Radøy eller Meland 

· Frårår at timetalet til styrkingstiltak til barn og unge med spesielle behov i barnehage 

og skule vert redusert 

· Frårår å auke gruppestørrelse for lærarar 

· Tidleg innsats må ha høg prioritet 

· LK2020 som ny læringsplan. Kva fordrar det av ressursar på lærarsida 

 

Alver formannskap 03.12.2020: 

Handsaming: 
Orientering ved økonomisjef Janne Sund 

 

Rådmannen sitt framlegg fekk ingen røyster og fall. 

 

Framlegg frå L.Johnsen-MDG: 

I hovudsak som rådmannen sitt framlegg frå sept i år med innføring av eigedomsskatt på 

hytter og hus. Reduksjonar i kutt på områda Oppvekst og Helse og sosial vert arbeidd ut fram 

til Ko møte. 

 

Framlegget fekk 1 røyst og fall (L.Johnsen-MDG) 

 

Framlegg frå M.Klementsen-Uavh.: 

UAVHENGIGE I ALVER FREMMAR SLEK ENDRING AV RÅDMANNENS BUDSJETT OG 

ØKONOMIPLAN: 

 

ENDRINGER ER SATT OPP I FORHOLD TIL RÅDMANNENS FORSLAG 

Rådmannens punkt 1 endres til: 

Investeringsbudsjett 

Tiltak Avsetning 2021-2023 Merknad 

Eikanger skule, 

tomt og skule 

40.mill. Skulen realiserast så 

snart som praktisk 

muleg, vil frigjera 

leige av brakker. 

Tomt til 

Meland 

ungdomskule 

Og utredning 

bygging 

37.5.mill. Alternativ tomt 

som gjer sambruk 

med eksisterande 

oppveksttun 

Hall Ostereidet 90.mill. Inklusiv veg 

Forsterking Vegar 4.mill. Siste år 330 tusen 

Oppgradering 

nytt miljødekke 

Knarvik 

Idrettspark 

4.mill. Til fordeling der 

skoen trykker mest – 

benyttast i 

budsjettjusteringar 

2021 

Arbeidskirke Meland 2.mill.  

SUM 

MERINVESTERINGER 

177.5.mill.  

 

 



FRIGJØRING AV KAPITAL OG BYGG – FOND OG TIDLIGERE AVSETNING 

Det tas følgande grep som nyttes til meir investeringar, pensjonskostnader, nedbetaling av 

mest kostbare innlån etc. med sikte på ein samla sterkare økonomi rundt primær drift og 

investering. 

Kommunen reduserar administrativt kontorbehov og utnyttar eigne fasilitetar som for 

eksempel Radøy Rådhus. 

GECO Bygget selgas samen med tilstøytane tomt – estimat 75 millionar frigjort kapital og 

frigjort vedlikehald og driftskostnader. 

Nordhordland Helsehus er et IKS der dei samanslåtte kommunane hadde store andelar. Ein 

søker IKS selskapet omdanna til aksjeselskap og selger seg ut. Dette for å stå friare 

økonomisk og ikkje bli internt bindet til å væra leietakar hjå seg sjølve. Antatt salsgevinst frå 

200-300 millionar kroner. 

Ein selger det tekniske oppmøtebygget på Mjåtveit Næringspark med tomt, forventa 

salgsgevinst 20 millioner. 

Ein tar ut ekstraordinært utbytte (reduserer eigenkapitalen) i Lindås Tomteselskap AS med 30 

millionar. 

Avsetning til kulturhus i Knarvik nullast ut og finansierar andre investeringar som for eksempel 

Eikanger Skule. 

Kommunestyret ber om sak frå Rådmannen om verdipapirplasseringar, samt likviditet 2 

fondet og plassering hos DNB Asset Management. Desse plasseringane på fleire 100 

millionar kroner holdast 

 

opp mot investeringsbehov på primæromåder for kommunen, gjeldsreduksjon og 

eventuelle pensjonsetterslep og annet som kan lette situasjonen på drift meir enn å sitta 

med verdipapirar. Kommunestyret ber om ein langt grundigare rapportering av desse, enn 

dei svært generelle tall som er lagt fram. 

Rådmannen bes i første kommunestyre å komme tilbake med oppdatert investerings og 

lånebudsjett fordelt på postar basert på dette vedtak. 

Til Rådmannens punkt 2 foreslås følgande endringar: 

Kommunestyret vedtar budsjett på detaljnivå og ikkje berre som netto driftsrammer til sju 

hovudområdet, men som detaljert budsjett i henhold til framlegg. Rådmannen skal 

rapportere endringar på detaljnivå og er ikkje gitt fullmakt til å flytte midlar i forhold til 

vedtatt budsjett utan at sak forelegges dei politiske forsatte. Det gjerast følgande 

endringar i forhold til rådmannens opplegg; 

MEIRKOSTADER OG MINDRE INNTEKTER DRIFT: 

Det innførast ikkje vanlig eigedomsskatt på bolig, hytter, verksemder og bruk i perioden. 

 

Tiltak Mindreinntekt 2021 Mindreinntekt 

øvrige år 

Merknad 

Eigedomskatt 20 millionar 40 millionar Innføres ikkje 

 

 

Samanslåings/omstillingsrådmann 

 

Tiltak Meirkostnad 2021 Meirkostnad øvrige år Merknad 

Prosjektrådmann 1,5 millionar 2,5 millionar Til og med 2022 

 



 

Helse og sosial: 

Under Helse og Sosial har Rådmannen satt inn endringar av div tiltak. Det er altfor lite 

informasjon til at uavhengige kan ta stilling til dette på nåverande tidspunkt og må ha mer 

informasjon. 

 

 

Tiltak Meirkostnad 2021 Meirkostnad øvrige 

år 

Merknad 

Ingen kjøkkenreform 

Og effektivisering 

mat Sykehjem 

2.mill. 2.mill. . 

Såta og Alversund 

demenssenter slås 

ikkje saman 

600 tusen 600 tusen Usikkert om 

Rådmannen 

har tatt bort 

dette. 

Beholde 

middagslevering 

på samme nivå 

280 tusen 

+2,5 million 

280 tusen 

+ 2,5 million 

Rådmann 

kuttar i to 

poster. 

Ikkje besparelsar 

ved samordning 

2 million 2 million  

Behalda 

forsterka 

skjerma 

avdeling 

1 million 1 million  

Ikkje redusera, 

men styrke 

heimehjelp 

400 tusen 400 tusen Behalde 260 

tusen Styrking 

140 tusen 

 

 

Logistikk/harmonisering 1 million 1 million Aksepterer betre 

kjøyrerute logistikk, 

avviser at brukara 

skal få dårlegare 

tilbod ved 

harmonisering 

Auka bruk av 

velferdsteknologi 

0 1 million Aksepterer bruk 

av 

velferdsteknologi, 

men bør føre til 

forbetring og 

meir tenester og 

ikkje innsparing 

Generell styrking 

Av tenester direkte 

mot brukaren, til 

fordeling 

2 millionar 3 millionar Til fordeling der 

skoen trykker mest – 

benyttast i 

budsjettjusteringar 

2021 

Fond for Kommunalt 

følgje på ferie og 

fritidsreise for personar 

med nedsett 

funksjonsevne 

500 tusen 1.5 mill  

    



SUM HELSE OG SOSIAL 10.280 millionar 13.280 millionar  

 

 

OPPVEKST 

 

Tiltak Meirkostnad 2021 Meirkostnad øvrige år Merknad 

Rådgivar kvalitet 600 tusen 600 tusen  

Førebygging 500 tusen 1 million  

Ikkje 

fjerne/reforhandle 

ikkje lovpålagte 

avtaler 

150 tusen 150 tusen  

Ikkje redusere 

spesialpedagog 

hjelp barnehage 

0 330 tusen Siste år 330 tusen 

Ikkje fjerna 

helsesøster 

300 tusen 600 tusen  

Ikkje redusere på PPT 

i skolen 

1,4 million 11,4 millionar 11,4 millionar er 

totalinnsparing siste 

år i økonomiplanen 

Generell styrking  

av tenester direkte 

mot elevar og barn 

i skule og 

barnehage 

1 million 2 millionar Til fordeling der 

skoen trykker mest 

– benyttast i 

budsjettjusteringar 

2021 

 

 

Ikkje kutte 

helsestasjon 

0 600 tusen  

Behalde 

gruppetilbud DUÅ 

 200 tusen  

Harmonisering 

barnehagetilskudd 

PBL 

1.9 millionar pr år   

SUM OPPVEKST 5.850 millionar 16.280 millionar  

 

 

KULTUR 

 

Tiltak Meirkostnad 2021 Meirkostnad øvrige år Merknad 

Ikkje 

redusere 

opningstid 

 700 tusen  

Ikkje 

redusere 

kulturskule 

800 tusen 800 tusen Rådmannen 

kommer tilbake 

med sak, om det 

ikkje går utover 

tilbod, sluttar ein 

seg til. 

Ikkje 

redusere 

aktivitet 

500 tusen 500 tusen  

Ikkje avvikle tilbod 150 tusen 330 tusen Siste år 330 tusen 



på Rossland 

Generell styrking 

av tenester 

direkte mot 

brukare 

200 tusen 300 tusen Til fordeling der 

skoen trykker mest – 

benyttast i 

budsjettjusteringar 

2021 

SUM KULTUR 1.55.mill 2.66.mill.  

 

 

OPPSUMMERT MERKOSTNAD OG MINDREINNTEKT 

 

Tiltak Meirkostnad 2021 Meirkostnad øvrige 

år 

Merknad 

Eigendomsskatt 20.mill. 40.mill.  

Omstillingsrådmann 1.5.mill 2.5.mill.  

Helse og sosial 9.78.mill. 11.78.mill.  

Oppvekst 3.95.mill. 16.28.mill.  

Kultur 1.55.mill. 2.66.mill. Til fordeling der skoen 

trykker mest – 

benyttast i 

budsjettjusteringar 

2021 

SUM TIL SALDERING 36.78.mill. 73.22.mill. Siste år i økoplan 

 

 

INNDEKNING AV MERKOSTNAD DRIFT/MINDREINNTEKT – MERINNTEKTER OG MINDREUTGIFTER 

 

 

 

Tiltak Mindreutgift/meirinntek

t 2021 

Mindreutgift/meirinntek

t øvrige år 

Merknad 

Politisk besparelsar 3.mill. 3.mill. Fjerne et 

utval   20 % 

Varaordførar 

25 % redusert 

Ordførarløn 

Heilårsvirknin

g 

umiddelbart 

Eiendomskatt 

«kraftverk, vindkraft, 

kraftnett, Petroleum 

123.mill. 123.mill Inntekt 

Statlig støtte 

eiendomskatt 

54.mill. 54.mill. Inntekt 

OMSTILLINGS 

PROGRAMMET 

Fjerne et 

administrativt ledd I 

hele kommunen      

Og anna administrativ 

innsparing og 

omstilling av 

eigendom og fond 

15.mill. 47.mill.  

Stillingsstopp for alt 1.mill. 1.mill. Eigen nemd 



anna enn direkte 

utøvande på 

oppvekst, helse og 

sosial. 

med 

deltakelse 

også frå 

ansatte 

vurderer 

kvar 

utlysing, 

Ingen konsulentbruk 1.5.mill. 1.5.mill.  

Mindre husleige, 

strøm, 

driftskostnader etc. 

som følge av kutt i 

eiendomsmasse 

2.mill. 4.mill.  

Havbruksfondet 11.mill. 11.mill. Nb. kan 

være 

høgare 

Prosjekt lavere 

sjukefråvær 

2.28.mill. 2.72.mill.  

Mindre offentleg plan, 

meir enkel ja 

planbehandling og 

byggesaksbehandling

. 

1.mill. 3.mill.  

SUM TIL SALDERING 36.78.mill. 73.22.mill.  

 

Rådmannens punkt 3 endres til: 

Rådmannen legger fram forslag til fordeling av sentralt avsetning til lønnsøkning for 

Formannskapet. 

Rådmannens punkt 4 endres til: 

For skatteåret 2021 skriv Alver kommune ut eigedomsskatt etter eigedomsskattelova §§ 2 

og 3 første ledd bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg 

omfatta av særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder frå 1. januar 2019. 

Skattesatsen er 7 promille, jf. eigedomsskattelova §§ 10 og 11. Det gjerast ny allmenn 

taksering med verknad frå og med skatteåret 2021, jf. eigedomsskattelova § 8 A-3 (2). 

Alver kommune vil i 2021 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i henhold 

til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 

produksjonsutstyr og – installasjonar fasast ut med 1/7 for verk og bruk som frå og med 2019 

er å anse som næringseigedom. Det særskilte grunnlaget skal i 2021 være lik 4/7 av 

differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at 

produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknast med i grunnlaget. Alver kommune vil i 

2021 skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for anlegg nemnt i punktet over i 

henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, andre ledd. 

Eigedomsskatten skal betalast i tre terminar, jf. Eigedomsskattelova § 25. 

Det innførast ikkje eiendomsskatt på eiendom, hytter og bruk som ikkje er nevnt over i 

heile økonomiplanperioden. 

Rådmannens punkt 5 endras til: 

Det vert gjeve ei ramme på 2.2.mill. kr til kontrollutvalet. Om behov for meir midlar til 

utvalets arbeid, bes det om at det fremmast sak i løpet av året. 

Rådmannens punkt 6: 

Det vert gjeve eit driftstilskot til Alver kyrkjelege fellesråd på 22 35.mill. kr og 2 685.mill. kr for 



å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 

Rådmannens punkt 7 endrast til: 

Den kommunale skatteøren vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak 

om kommunalt skatteøre. 

Rådmannens punkt 8 endrast til: 

Godtgjersle til ordførar blir redusert med 25 % i forhold til 2020 og til varaordførarstillinga 

reduserast til 20 % av Ordførarstillinga. Ørvig politikar honorar med meir i kommunen 

reduserast i tråd med reduksjon i Ordførarens godtgjersle. 

Nytt punkt 9 øvrige styringsvedtak knytta til budsjettet: 

9A NÆRINGSSJEF 

Næringsarbeidet styrkes ved at leder av Næring og utvikling får øyremerket halve stillinga 

si som næringssjef. Arbeidet oppgraderast ved å leggja det på dette nivået og det 

rapporterast direkte til Formannskapet. Ingen ekstra utgift/inntekt då stillinga som 

næringssjef var tatt ut av Rådmannens Budsjett. 

 

9B BOMPENGER OG BYVEKSTAVTALE 

Kommunestyret pålegg administrativ og politisk ledelse umiddelbart å kontakte 

avtalepartene i Nordhordlandspakken og byvekstavtalen for å sei opp og trekke Alver ut 

av disse. 

9C BUDSJETTFREMLEGG KOMMENDE ÅR 

Rådmannen påleggast i kommande år å framlegga eit heilhetleg forslag til budsjett og 

økonomiplan tidlegare enn i 2020, som eit heilhetleg dokument. Det forutsett budsjettering 

på detaljnivå. Det ønskes ikkje prosessvedtak, men eit heilhetleg budsjett frå Rådmannen 

som kommunestyret kan legga til grunn for sine endringar. 

9D Diverse endringar frå Rådmannen: 

Vi ser det komplekse budsjettet til Rådmannens endring i innsparingstiltak i 

Oppvekst. Dette er for smått og uoversiktleg. Vi ber om redegjørelse for dette. 

9E Kutt i årsverk 

Vi viser til budsjett frå Rådmannen at det skal kuttes 38 årsverk. Det er satt av en innsparing 

på kr 2,2 mill. I budsjettet. Vi ber Rådmannen forklare nærmare. 

9F Avløp 

Rådmannen ønsker 7,2 mill i mindre prosjekterte avløp 

kostnader. Dette er altfor høyt beløp for slike «mindre» ting. 

Folkepartiet Alver ber om denne posten fjernes fra 

budsjettet. 9G Brannstasjon. 

Rådmannen har lagt inn 15 mill til brannstasjon. 

Folkepartiet Alver ber om at denne posten fjernes fra 2021 budsjettet. 

  

VERBALPUNKT: 

 

1. Kommunestyret vedtar at ein gjer alle tenesteområdet i kommunen meir direkte styrt 

gjennom å kutta eit administrativt nivå i heile kommunen. 4-ledernivå senkes til 3-

ledernivå fra og med 1.jan. 2021. 

 



2. Kommunestyret vedtar at kommunen anset ein «prosjektrådmann» i eit 2-årig 

åremålsengasjement. Dette skal væra ein stilling som rapporterer direkte til 

Formannskapet, og som skal utelukkande arbeide med å finne fram til 

administrative besparelsar, betre utnytting av kommunens eigendom, bygg og 

kapital. Dette skal vera ein kapasitet med kunnskap til å slå saman fleire små til ein 

stor eining. 

 

3. Kommunestyret vedtar at Rådmannens fører tilbake kutt i direkte tenestetilbod, og 

styrker desse områda ytterlegare innan Helse, sosial, skule og oppvekst. 

 

4. Kommunestyret vedtar at GECO Bygget og teknisk oppmøtebygg i Mjåtveit 

Næringspark blir solgt. Videre  avsetninga til kulturhus i Knarvik nullast ut, og at ein tar 

ut ekstraordinært utbytte i Lindås Tomteselskap AS med 30 millionar kroner. Dette vil 

frigjere midlar ein stort behov til andre investeringar. 

 

5. Kommunestyret vetar at ein kuttar i Ordførarens lønnsnivå, reduserar på 

stillingsprosenten for varaordføraren, og kutter ut eit av dei sentrale politiske utvala, 

Næringsutvalet. Det politiske system må være med på innstrammingane. 

Godtgjersle til ordførar blir redusert med 25 % i forhold til 2020 og til 

varaordførarstillinga reduserast til 20 % av Ordførarstillinga. Øvrige politikarhonorarar 

reduserast i tråd med reduksjon i Ordførarens godtgjersle. 

 

6. Kommunestyret vedtar budsjett på detaljnivå og ikkje berre som netto driftsrammer 

til sju hovudområde, men som detaljert budsjett i henhold til framlegg. Rådmannen 

skal rapportere endringar på detaljnivå og er ikkje gitt fullmakt til å flytte midlar i 

forhold til vedtatt budsjett utan at sak forelegges dei politiske forsette. 

7. Kommunestyret vedtar konkret styrking av tenester direkte mot elevar og barn i 

skule og barnehage. Derunder spesialpedagog, førebygging, helsestasjon og 

helsesøster, PPT-pålagte og ikkje lovpålagte avtaler. 

 

8. Kommunestyret vedtar investeringar til tomt og skule på Eikanger, hall på Ostereidet 

og oppgradering av nytt miljødekke ved Knarvik Idrettspark, samt lys og miljødekke 

på Osteridet. 

 

9. Kommunestyret vedtar at Rådmannen i første kommunestyre kommer tilbake med 

oppdatert investerings og lånebudsjett fordelt på postar basert på dette 

budsjettet. Kommunestyret ber samstundes om ein langt grundigare rapportering 

av desse, enn dei svært generelle tall som er lagt fram. 

 

10. Kommunestyret pålegg Rådmannen i kommande år å framlegga eit heilhetleg 

forslag til budsjett og økonomiplan innan september, som eit heilhetleg dokument. 

Det forutsett budsjettering på detaljnivå. Det ønskes ikkje prosessvedtak, men eit 

heilhetleg budsjett frå Rådmannen som kommunestyret kan legga til grunn for sine 

endringar. 

 

11. Kommunestyret vedtar at næringsarbeidet styrkes ved at leder av Samfunnsutvikling 

får øyremerkea halve stillinga si som næringssjef. Arbeidet oppgraderast ved å 

leggja det på dette nivået og det rapporterast direkte til Formannskapet. (Ingen 

ekstra utgift/inntekt då stillinga som næringssjef var tatt ut av Rådmannens Budsjett) 

 

12. Kommunestyret pålegg administrativ og politisk ledelse umiddelbart å 



kontakte avtalepartene i Nordhordlandspakken og byvekstavtalen for å seia 

opp og trekke Alver kommune ut av disse. 

13. Rådmannen får ansvar til å settje inn tiltak for å senke sjukefråværet i

kommunen, ner til snittet i Kostratala på landsbasis.

14. Uavhengige tar opsjon på å endre vårt heilskapelege budjett i endeleg

vedtak i Alver kommunestyre den 27. desember 2020.

Framlegget fekk 3 røyster og fall (M.Klementsen-Uavh., T.Sletten-Hansen-uavh.og M.Færø-

uavh.) 

Framlgg frå SP, AP, KRF, H og FRP ved T.Larsen-H: 

https://pub.framsikt.net/2021/alver/ps-2021-p,_ap,_krf_og_høgre/#/polsim/politicalsimulation/  

Framlegget vart vedteke med 9 røyster (S.Sekkingstad-Sp, J.Hellestveit-Sp, N.M.Aadland-H, 

T.Larsen-H, N.Øvreås-Frp., Ø.Oddekalv-Ap, N.Bognøy-Ap, A.AA.Byrknes-Krf og A.Hetlebakke-

Krf)  

FO- 124/20 Vedtak: 

Innstillinga frå formannskapet  

https://pub.framsikt.net/2021/alver/ps-2021-p,_ap,_krf_og_høgre/#/polsim/politicalsimulation/ 

Sjå første vedlegg til saka. 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 
I starten av saka var det innlegg ved leiarane i råda. Olav Steinsland-eldrerådet, Magne 

Bjørndal -råd for menneske med nedsett funksjonsevne og Ling Aadal- ungdomsrådet 

Trekking om rekkefølgje for innlegg: 

7.min: 1.Høgre, 2.Uavh, 3.Raudt

5.min: 1.SV, 2.AP, 3.FRP, 4.V, 5.KRF, 6.SP, 7.MDG

Innstillinga frå formannskapet fekk ingen røyster og fall 

Framlegg frå MDG, V, SV og R ved H.Weber-R: 

Ligg som vedlegg til sak og i protokoll 

6 røyster 2 MDG, 2 SV, 1 V og 1 R 

Framlegg frå uavh.ved M.Klementsen-uavh.; 

Ligg som vedlegg til sak og i protokoll 

Framlegget fek 10 røyster - alle uavh. 

Framlegg frå SP, AP, KRF, H og FRP ved T.Larsen-H: 

Ligg som vedlegg til sak og i protokoll 

31 røyster (8 SP, 7 AP, 7 KRF, 7 H og 2 FRP) 

KO- 172/20 Vedtak: 

Ligg som vedlegg 1 til sak og i protokoll 



Budsjett og økonomiplan 2021-2024  

Framlegg frå Miljøpartiet Dei Grøne, Venstre, Raudt og Sosialistisk Venstreparti 

Endringar til rådmannen sitt budsjettforslag 

Endring drift - Tekst 2021 2022 2023 2024 Sektor 

- 

Eigedomskatt (1 promille innført i heile Alver, med 
auke på 1 promille kvart år til 4 promille i 2024) -20 000 -40 000 -60 000 -80 000 

Generelt 

Utbytte Lindås Tomteselskap -5 000 Utbytte  

Utbytte frå Meland tomteselskap -2 000 Utbytte 

Delsum - 27 000 -40 000 - 60 000 - 80 000 

Fond for ferie 
og fritidsreiser 500 500 500 500 

Styrke 
jordmortenesta 500 500 500 500 Oppvekst/ 

Helsesjukepleie 1 000 1 000 1 000 1 000 Oppvekst/ skulane 

Sosialhjelp (barnetrygd) 3 000 3 000 3 000 3 000 Oppvekst/ barnevern 

Styrke helsestasjonene i lokalsentra 1 000 1 000 1 000 1 000 Oppvekst 

Styrke folkebiblioteket (søndag og kveldsope) 1 000 1 000 1 000 1 000 Oppvekst/ kultur 

Oppretthalde normtal til ordinær undervisning og 
styrke spesialundervisning 8 000 8 000 8 000 8 000 Oppvekst 

Merkantile stillingar skular 2 000 2 000 2000 2000 Oppvekst 

Styrke ubunden tid pedagogar barnehager  5 500  5 500  5 500 5 500 Oppvekst  

Redusere brukerbetaling kulturskule 500 500 500 500 Oppvekst 

Pott til elever som på særleg grunnlag får 1 år 
ekstra på Kaland (3 -5 elever) 300 300 Oppvekst 

Kyrkjeleg fellesråd 1 500 1 500 1 500 1 500 Kyrkjeleg fellesråd 

Likebehandling private bhg 3100 2 100 1 100 Oppvekst 

Styrke dagtilbodet funksjonshemma 1 000 1000 1000 1000 Helse og omsorg 

Stilling som klima og miljøsjef 1 000 1 000 1 000 1 000 Administrasjon 

Midlar til etablering/ styrke  salskanalar for 
lokalmat t.d. REKO – ringar i Alver 500 500 Samfunnsutvikling 

Delsum 30 400 29 400 28 400 27 400 

SUM 3 400 - 10 600 -31 600 -52 600 

BRUTTO INVESTERINGAR – 
endring investeringar 

Prosjekt-
kostnad 

Budsjett 
2021 

Budsjett 
2022 

Budsjett 
2023 

Budsjett 
2024 

Sum 
2021-2024 

Etter 
øk.plan 

perioden 

7 Ny Eikanger skule 115 000 1 000 1000 49 000 64 000 115 000 

8 Tomt Eikanger skule 6 000 6 000 

13 
Utgreiing/ planlegging ungdomskule 
(Oppstart ungdomsskule Frekhaug) 2 000 28 000 30 000 281 250 

21 Veg/ infrastruktur Hall Ostereidet 25 000   1 000 24 000 25 000 

22 Hall Ostereidet 107 000 2 000 60 000 45 000  107 000 

Sum pr år 4 000 91 000 96 000 92000          283 500 



Inndekning: 

• Utbytte frå Meland utbyggingsselskap kr 2 000 000 i 2021. 

• Utbytte frå Lindås tomteselskap kr 5 000 000 i 2021.  Dei andre åra kan tomteselskapet behalde 

kapitalen sin til å utvikla og styrka arbeidet med viktig  sosial bustadbygging i Alver. 

•  Innføring av eigedomskatt med auke på 1 promille kvart år til ein kjem opp til 4 promille i 2024. 

• Med vår modell er det berre naudsynt å ta krone 3. 3 million frå disposisjonsfondet i 2021. Seinare år 

har me overskot til å halde oppe drifta/ tenestenivåa og  samstundes få råd til viktige investeringar. 

Drifta/ tenestene 

Med vår modell får vi styrka viktige tenesteområde på mange område innanfor både oppvekst og helse 

m.v. 

• Feriefond for personar med spesielle behov vert etablert med 500.000 kvart år. 

•  Barnetrygd skal ikkje reknast med som inntekt ved utrekning av sosialstøtte. 

•  Styrke både jordmortenester og helsejukepleiartenestene 

• Oppretthalde undervisningsressursane på eit akseptabelt nivå 

• Innsparing ved skulestruktur ungdomsskular vert teke ut av økonomiplanen 

• Styrke merkantile ressursar på skulane, som gjer at skuleleiinga kan få betre arbeidstilhøve. 

• Vi styrkar private barnehagar i overgangsfasen til alle får lik behandling.  

• Pott til elever frå Åsheim som på særleg grunnlag kan få 1 skuleår ekstra på Kaland skule 

• Alver kyrkjelege fellesråd vert styrka med 1.5 million. 

• Styrke dagtilbod funksjonshemma 

• Etablere stilling som klima- og miljøsjef i Alver kommune 

•  Gje tilskot for å styrke og  etablere lokale direktesal- og marknadsføringskanalar for lokalmat, til dømes 

REKO-ring 

 

Investeringar: 

MDG, Venstre, Raudt og SV ser at det er rom til å realisere viktige  investeringar i økonomiplanperioden, 

slik at ikkje framdrifta stoppar opp.  

Partia legg difor inn pengar til viktige investeringsprosjekt i perioden. Desse er : 

Eikanger Skule: planlegging (2021), tomtekjøp  (2022) og ferdig realisering i 2024. 

Frekhaug Ungdomsskule: planlegging og prosjektering 2023, oppstart 2024 



Osterhall m/ infrastruktur – oppstart 2021 og ferdig realisert hall i 2023. 

Veg/ infrastruktur knytt til bygging av hall Ostereidet – planlegging i 2021 og ferdig i 2022. 



Framlegg av helhetlig budsjett frå UA- Uavhengig gruppe 2021-
2024 
Alver kommune 
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Framlegg av helhetlig budsjett frå UA- Uavhengig gruppe 
 
Driftsendringer oppsummert 
 
På dei påfølgande sidene fremmer vi vårt tall budsjett som en helhetleg justering av Rådmannens forslag til budsjett. 

  

FRIGJØRING AV KAPITAL OG BYGG – FOND OG TIDLIGERE AVSETNING 

Det tas følgande grep som nyttes til meir investeringar, pensjonskostnader, nedbetaling av mest kostbare innlån etc. med sikte på ein samla sterkare økonomi 
rundt primær drift og investering. 

• Kommunen redusera administrativt kontorbehov og utnyttar eigne fasilitetar som for eksempel Radøy Rådhus. 
• Nordhordland Helsehus er et IKS der dei samanslåtte kommunane hadde store andelar. Ein søker IKS selskapet omdanna til aksjeselskap og seljer seg 

ut. Dette for å stå friare økonomisk og ikkje bli internt bindet til å væra leietakar hjå seg sjølve. Antatt salsgevinst frå 200-300 millionar kroner. 

 

1A Bevilgningsversikt - drift 
 
Beløp i 1000 
 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Rammetilskudd -952 076 -952 076 0 -970 118 -970 118 0 -980 106 -980 106 0 -992 199 -992 199 0 
Inntekts- og formuesskatt -824 454 -824 454 0 -824 076 -824 076 0 -824 522 -824 522 0 -824 363 -824 363 0 
Eiendomsskatt -123 257 -123 257 0 -104 098 -104 098 0 -84 940 -84 940 0 -65 788 -65 788 0 
Andre generelle 
driftsinntekter -52 000 -52 000 0 -53 400 -53 400 0 -30 700 -30 700 0 -48 600 -48 600 0 

Sum generelle driftsinntekter -1 951 787 -1 951 787 0 -1 951 692 -1 951 692 0 -1 920 268 -1 920 268 0 -1 930 950 -1 930 950 0 
             

Korrigert sum bevilgninger drift, 
netto 1 876 774 1 906 774 30 000 1 830 339 1 855 537 25 198 1 768 614 1 793 524 24 910 1 752 644 1 777 267 24 623 

             
Avskrivinger 127 480 127 480 0 132 070 132 070 0 136 850 136 850 0 139 590 139 590 0 
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 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Sum netto driftsutgifter 2 004 254 2 034 254 30 000 1 962 409 1 987 607 25 198 1 905 464 1 930 374 24 910 1 892 234 1 916 857 24 623 

             
Brutto driftsresultat 52 467 82 467 30 000 10 717 35 915 25 198 -14 804 10 106 24 910 -38 716 -14 093 24 623 

             
Renteinntekter -13 790 -13 790 0 -14 290 -14 290 0 -14 290 -14 290 0 -14 290 -14 290 0 
Utbytter -13 700 -43 700 -30 000 -24 000 -39 000 -15 000 -24 000 -39 000 -15 000 -24 000 -39 000 -15 000 
Gevinster og tap på finansielle 
omløpsmidler 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Renteutgifter 28 113 28 113 0 33 763 35 305 1 542 44 163 45 993 1 830 50 863 52 980 2 117 
Avdrag på lån 105 000 105 000 0 110 800 99 060 -11 740 112 400 100 660 -11 740 111 100 99 360 -11 740 
Netto finansutgifter 105 623 75 623 -30 000 106 273 81 075 -25 198 118 273 93 363 -24 910 123 673 99 050 -24 623 

             
Motpost avskrivninger -127 480 -127 480 0 -132 070 -132 070 0 -136 850 -136 850 0 -139 590 -139 590 0 
Netto driftsresultat 30 610 30 610 0 -15 080 -15 080 0 -33 381 -33 381 0 -54 633 -54 632 0 

             
Overføring til investering 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 
Netto avsetninger til eller 
bruk av bundne driftsfond -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 

Netto avsetninger til eller 
bruk av disposisjonsfond -32 029 -32 029 0 13 661 13 661 0 31 962 31 962 0 53 214 53 214 0 

Dekning av tidligere års 
merforbruk i driftsregnskapet 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Sum disponeringer eller dekning 
av netto driftsresultat -30 610 -30 610 0 15 080 15 080 0 33 381 33 381 0 54 633 54 633 0 

             
Merforbruk/mindreforbruk 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
 

1B Bevilgninger - drift 
 
Beløp i 1000 
 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Sentrale postar 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Politisk styring 36 830 39 530 2 700 36 330 37 030 700 36 330 34 530 -1 800 36 330 34 530 -1 800 
Administrativ styring, 
økonomi og HR 132 197 129 917 -2 280 127 992 122 772 -5 220 124 167 114 897 -9 270 124 257 114 987 -9 270 

Prosjekt 1 032 2 632 1 600 1 032 2 632 1 600 1 032 2 632 1 600 1 032 2 632 1 600 
Samfunnsutvikling 83 857 85 457 1 600 77 857 80 107 2 250 76 757 79 007 2 250 75 457 77 707 2 250 
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 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Helse og omsorg 716 424 741 594 25 170 697 324 716 642 19 318 683 324 705 584 22 260 678 324 696 977 18 653 
Oppvekst 792 658 796 868 4 210 797 468 809 018 11 550 773 348 788 218 14 870 768 828 787 018 18 190 
Teknisk forvaltning og drift 148 299 145 299 -3 000 135 299 130 299 -5 000 124 799 119 799 -5 000 124 799 119 799 -5 000 
 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Herav: 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Avskrivinger 27 480 27 480 0 32 070 32 070 0 36 850 36 850 0 39 590 39 590 0 
Netto renteutgifter og -
inntekter 12 023 12 023 0 15 873 15 873 0 19 273 19 273 0 21 773 21 773 0 

Netto avsetninger til eller 
bruk av bundne driftsfond -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 

Korrigert sum bevilgninger drift, 
netto 1 876 774 1 906 774 30 000 1 830 339 1 855 537 25 198 1 768 614 1 793 524 24 910 1 752 644 1 777 267 24 623 

 

Tiltak i driftsbudsjettet med endringer 
 
Beløp i 1000 
 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Politisk vedtak             
Budsjett Kontrollutvalget  0 2 200 2 200 0 2 200 2 200 0 2 200 2 200 0 2 200 2 200 
Innsparelse på Ordførerlønn 
samt øvrige politikere 0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000 

Politiske besparelser 0 0 0 0 -3 000 -3 000 0 -3 000 -3 000 0 -3 000 -3 000 
Prosjektrådmann / 
Setterådmann  0 1 500 1 500 0 2 500 2 500 0 0 0 0 0 0 

Sum Politisk styring 0 2 700 2 700 0 700 700 0 -1 800 -1 800 0 -1 800 -1 800 
             

Politisk vedtak             
Fra 4 ledernivå til 3 ledernivå 
administrativt 0 -1 500 -1 500 0 -5 000 -5 000 0 -7 000 -7 000 0 -7 000 -7 000 

Prosjekt lavere sykefravær 0 -2 280 -2 280 0 -2 720 -2 720 0 -2 270 -2 270 0 -2 270 -2 270 
Setterådmann 0 1 500 1 500 0 2 500 2 500 0 0 0 0 0 0 
Sum Administrativ styring, 
økonomi og HR 0 -2 280 -2 280 0 -5 220 -5 220 0 -9 270 -9 270 0 -9 270 -9 270 

             
Politisk vedtak             
Bø barnehage 0 1 600 1 600 0 1 600 1 600 0 1 600 1 600 0 1 600 1 600 
Sum Prosjekt 0 1 600 1 600 0 1 600 1 600 0 1 600 1 600 0 1 600 1 600 
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 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Innsparingstiltak             
Kulturskule: Reduksjon 
årsverk -800 0 800 -800 0 800 -800 0 800 -800 0 800 

Kultur: Ekstern finansiering 
årsverk -350 0 350 -700 0 700 -700 0 700 -700 0 700 

Reduksjon tilbod kulturskule -300 0 300 -600 0 600 -600 0 600 -600 0 600 
Redusere beteningstider 
bibliotek -150 0 150 -150 0 150 -150 0 150 -150 0 150 

Sum Samfunnsutvikling -1 600 0 1 600 -2 250 0 2 250 -2 250 0 2 250 -2 250 0 2 250 
             

Politisk vedtak             
Helse og omsorg  0 17 610 17 610 0 9 258 9 258 0 11 200 11 200 0 7 593 7 593 

             
Innsparingstiltak             
Inkludering av barnetrygd i 
grunnlaget for berekning av 
sosialstønad 

-3 000 0 3 000 -3 000 0 3 000 -3 000 0 3 000 -3 000 0 3 000 

Effektivisering Kjøkkentenesta 
på sjukeheimane -2 000 0 2 000 -2 000 0 2 000 -2 000 0 2 000 -2 000 0 2 000 

Sjuheheimane: Forsterka 
skjerma avdeling -1 000 0 1 000 -1 000 0 1 000 -1 000 0 1 000 -1 000 0 1 000 

Stordriftsfordeler 
sjukeheimane -1 000 0 1 000 -1 000 0 1 000 -1 000 0 1 000 -1 000 0 1 000 

Auka bruka av IKT-verktøy / 
mobil omsorg for 
dokumentasjon 

-300 0 300 -300 0 300 -300 0 300 -300 0 300 

Redusere heimehjelp frå 2. til 
3. kvar veke -260 0 260 -260 0 260 -260 0 260 -260 0 260 

Auke bruk av 
velferdsteknologi i 
heimetenesta 

0 0 0 -1 000 0 1 000 -2 000 0 2 000 -2 000 0 2 000 

Reduksjon i pleiefaktor på 
sjukeheimane, sum effekt om 
lag 3 årsverk 

0 0 0 -1 500 0 1 500 -1 500 0 1 500 -1 500 0 1 500 

Sum Helse og omsorg -7 560 17 610 25 170 -10 060 9 258 19 318 -11 060 11 200 22 260 -11 060 7 593 18 653 
             

Innsparingstiltak             
Skule generelt - Redusere 
årsverk - til fordeling på -1 400 0 1 400 -4 760 0 4 760 -8 080 0 8 080 -11 400 0 11 400 
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 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
skulane 
Barnevern: Reduksjon 
kostnader tiltak i heim og 
plassering 

-1 330 0 1 330 -1 330 0 1 330 -1 330 0 1 330 -1 330 0 1 330 

To årsverk forebyggende 
arbeid stab Oppvekst -500 0 500 -1 000 0 1 000 -1 000 0 1 000 -1 000 0 1 000 

PPT: Redusere 
sakshandsamar-ressurs -330 0 330 -660 0 660 -660 0 660 -660 0 660 

Barnehage: Redusere 
ressursar til styrkingstiltak -300 0 300 -450 0 450 -450 0 450 -450 0 450 

Avvikle DUÅ-tilbodet - 
helsestasjontenesta -200 0 200 -200 0 200 -200 0 200 -200 0 200 

Barnevern: Reforhandle 
avtaler -150 0 150 -150 0 150 -150 0 150 -150 0 150 

Strukturendring barnehage 0 0 0 -3 000 0 3 000 -3 000 0 3 000 -3 000 0 3 000 
Sum Oppvekst -4 210 0 4 210 -11 550 0 11 550 -14 870 0 14 870 -18 190 0 18 190 

             
Politisk vedtak             
Mindre husleie 0 -2 000 -2 000 0 -4 000 -4 000 0 -4 000 -4 000 0 -4 000 -4 000 
Mindre til offentlig plan 0 -1 000 -1 000 0 -3 000 -3 000 0 -3 000 -3 000 0 -3 000 -3 000 

             
Innsparingstiltak             
Redusere tal på vaktmeistrar 0 0 0 -2 000 0 2 000 -2 000 0 2 000 -2 000 0 2 000 
Sum Teknisk forvaltning og drift 0 -3 000 -3 000 -2 000 -7 000 -5 000 -2 000 -7 000 -5 000 -2 000 -7 000 -5 000 
 

Innsparelse på Ordførerlønn samt øvrige politikere 
 
Ordførerlønnen blir redusert med 25% og vareordfører går ned til 20% stilling. Øvrige politiker honorar reduseres i tråd med dette.  

 

Politiske besparelser 
 
Fjerne et utval, 20 % redusere Varaordførarstilling, 25 % redusert Ordførarløn og tilsvarende % i stillinger utregnet fra Ordførers lønn. Heilårsvirkning 
umiddelbart 
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Prosjektrådmann / Setterådmann  
 
Vi ønsker å tilsette en Prosjektrådmann / Setterådmann med erfaring av sammenslåing av storkommuner. 

 

Fra 4 ledernivå til 3 ledernivå administrativt 
 
OMSTILLINGS PROGRAMMET Fjerne et administrativt ledd i hele kommunen og anna administrativ innsparing og omstilling av eigendom og fond 

 

Prosjekt lavere sykefravær 
 
Alver kommune ligger altfor høyt på sykefravær. Vi mener at her er det mye å spare inn  

 

Setterådmann 
 
Prosjektrådmann som skal jobbe tett med Rådmannan til å gjennomføre tiltak for å bedre den økonomiske krisen vi har. Prosjektrådmannen skal rapportere til 
Formannskapet. 

 

Helse og omsorg  
 
Øke rammen helse og omsorg. Rus og habiliteringstjenester , Psykisk helse 
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Mindre husleie 
 
Mindre husleie,strøm, driftkostnader etc som følge av kutt i eiendomsmasse 

 

Mindre til offentlig plan 
 
Effektivisering av planbehandling og byggesaksbehandling 

 

2A Bevilgningsoversikt - investering 
 
Beløp i 1000 
 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Investeringer i varige 
driftsmidler 487 998 566 673 78 675 242 243 242 243 0 162 130 162 130 0 116 830 116 830 0 

Tilskudd til andres 
investeringer  1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 

Investeringer i aksjer og 
andeler i selskaper  6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 

Sum investeringsutgifter   495 898 574 573 78 675 250 143 250 143 0 170 030 170 030 0 124 730 124 730 0 
             

Salg av varige driftsmidler  -100 -100 0 -100 -100 0 -100 -100 0 -100 -100 0 
Tilskudd fra andre  -8 250 -8 250 0 -7 175 -7 175 0 -3 100 -3 100 0 -3 100 -3 100 0 
Kompensasjon for 
merverdiavgift  -56 429 -72 164 -15 735 -8 204 -8 204 0 -8 326 -8 326 0 -3 266 -3 266 0 

Bruk av lån  -424 719 -487 659 -62 940 -228 264 -228 264 0 -152 104 -152 104 0 -111 864 -111 864 0 
Sum investeringsinntekter  -489 498 -568 173 -78 675 -243 743 -243 743 0 -163 630 -163 630 0 -118 330 -118 330 0 

             
Netto avsetninger til eller 
bruk av ubundet 
investeringsfond  

-6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 

Sum overføring fra drift og netto 
avsetninger -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 



Framlegg av helhetlig budsjett frå UA- Uavhengig gruppe 2021-2024 
 

Side 9 av 21 

 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 

             
Udekket/udisponert 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
 

2B Bevilgninger - investering 
 
Beløp i 1000 
 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Administrativ styring, økonomi 
og HR 

            

AV-utstyr møterom 250 250 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Digitalisering Alver 625 625 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Digitalisering Nordhordland 4 250 4 250 0 4 250 4 250 0 4 250 4 250 0 4 250 4 250 0 
IKTNH-prosjekter - Alver sin 
andel 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Nettbrett skuleelevar 2 380 2 380 0 2 380 2 380 0 380 380 0 380 380 0 
Utbygging WiFi-nett 
kommunale bygg 1 450 1 450 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Sum Administrativ styring, 
økonomi og HR 9 955 9 955 0 6 630 6 630 0 4 630 4 630 0 4 630 4 630 0 

             
Prosjekt             
Alverstraumen - 
høgdebasseng 0 0 0 10 000 10 000 0 0 0 0 0 0 0 

Alverstraumen kai - Gangstø   
pumpeleidning 1 000 1 000 0 6 000 6 000 0 0 0 0 0 0 0 

Alverstraumen kai 
pumpestasjon 2 500 2 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Arbeidskirke Meland 0 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Avlaupsprosjekt temaplan 23-
26 (anslag) 0 0 0 0 0 0 18 900 18 900 0 28 800 28 800 0 

Avløpsleidning Vetås - 
Storheim 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 

Barnehage Bø 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Basseng Haukåsen 0 0 0 8 500 8 500 0 0 0 0 0 0 0 
Birkeland - Hella vatn 5 000 5 000 0 5 000 5 000 0 0 0 0 0 0 0 
Brannstasjon 15 000 15 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Bufellesskap 4 660 4 660 0 0 0 0 20 300 20 300 0 0 0 0 
Bøvågen pumpestasjon for ny 0 0 0 1 100 1 100 0 0 0 0 0 0 0 
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 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
utsleppsleidning 
Bøvågen Reinseanlegg - 
forlenging av utslepsleidning 0 0 0 3 600 3 600 0 0 0 0 0 0 0 

Dagsturhyttar 2 750 2 750 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Eikanger Skule  0 40 000 40 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Forsterkning vegar 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Fosse - Moldekleiv avlaup 0 0 0 6 900 6 900 0 6 900 6 900 0 0 0 0 
Gangstø - Hilland vest  
pumpeleidning 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Gravplass Lindås 10 000 10 000 0 4 500 4 500 0 0 0 0 0 0 0 
Hall Ostereidet 0 90 000 90 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Herlandstøa/Isdalstø 
pumpestasjon 0 0 0 0 0 0 5 000 5 000 0 0 0 0 

Hestdal vannbeh.anlegg - 
Myrvollane vatn 11 000 11 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Hovudreinseanlegg Manger, 
inkl. grunnavståing 8 000 8 000 0 12 000 12 000 0 0 0 0 0 0 0 

Høgdebasseng øvre Sagstad 
og leidningsanlegg til 
Dalesvingane og Sagstad 

1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 

Ikenberget - Klubbstøa 
pumpeleidning 0 0 0 0 0 0 1 000 1 000 0 6 000 6 000 0 

Ikenberget pumpestasjon 0 0 0 0 0 0 1 000 1 000 0 6 000 6 000 0 
Inventar Helsehuset 3 825 0 -3 825 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Ishuset – Birkeland 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Kabelanlegg Meland kyrkje 2 900 2 900 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Klubbstøa - Monter/Stolz 
pumpeleidning 0 0 0 4 000 4 000 0 4 000 4 000 0 0 0 0 

Klubbstøa pumpestasjon 0 0 0 0 0 0 4 000 4 000 0 0 0 0 
Knarvik barneskule inkl. hall 2 962 2 962 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Knarvikplanen, kommunal del 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 
Knarvikplanen, kommunal del 2 500 2 500 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 
Kvassneset hovudrenseanlegg 34 000 34 000 0 48 000 48 000 0 0 0 0 0 0 0 
Leidning Alverstraumen - 
Austmarka 0 0 0 0 0 0 6 000 6 000 0 0 0 0 

Leidning Kløve - Eknes 0 0 0 0 0 0 14 000 14 000 0 0 0 0 
Leidning Kløve - Veland 0 0 0 0 0 0 15 000 15 000 0 0 0 0 
Leidningsanlegg 
Frekhaugkrysset - Sagstad 500 500 0 9 500 9 500 0 0 0 0 0 0 0 
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 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
skule 
Lindås barnehage 17 000 17 000 0 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 
Lindås oppgradering (Lindås 
gravplass ) VA 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Litlebergen pumpestasjon 3 000 3 000 0 3 700 3 700 0 0 0 0 0 0 0 
Meieriet - uteområde, lys/lyd 700 700 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Meieriet Frekhaug 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Mjåtveitvegen ny 
hovedvassleidning 531 531 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Mongstad base, 
avløpsleidningar kommunal 
del 

2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Mongstad sør - 
renseanl.+leidningar 6 500 6 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Myrvollane - Moldekleiv 
avlaup 3 000 3 000 0 8 000 8 000 0 0 0 0 0 0 0 

Nordre kvalheimsneset - 
påkopling privat vannleidn. 700 700 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Ny Alversund barneskule inkl 
hall og infrastruktur 168 813 168 813 0 1 688 1 688 0 0 0 0 0 0 0 

Ny hovedvassleidning langs 
Mjåtveitvegen - avløp 885 885 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Ny vassleidning Bøvågen - 
Marøy 1 300 1 300 0 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 

Ny vassleidning Vetås - 
Haukeland - Storheim 1 500 1 500 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 

Nye bustader rus og psykiatri 2 606 2 606 0 18 000 18 000 0 5 000 5 000 0 0 0 0 
Nystøltunet , Fyllingsnes 
avlaup 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Nystøltunet, Fyllingsnes 2 500 2 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Nytt vannbehandlingsanlegg 
Hestdal 25 937 25 937 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Omsorgsbustader  - 
Langhøyane 15 050 15 050 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Oppgradering Eikanger skule 600 600 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Oppgradering nytt miljødekke 
knarvik idrettspark 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Parkering/rasteplassar - 
Meland 300 300 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
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 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Planlegging Knarvik, 
nærsentra og byvekstprosjekt 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 

Radøyhallen oppgradering 289 289 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Ringleidning Storheim - 
Solheim 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Rådhus/ kulturhus/ kino - 
rehabilitering 5 000 5 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

salg av GECO bygget 0 -75 000 -75 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Salg av Mjåtveit eiendom 0 -20 000 -20 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Sanering Flatøy sør 1 500 1 500 0 3 000 3 000 0 0 0 0 0 0 0 
Solhall oppgradering 200 200 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Storavatnet, nytt 
behandlingsanlegg 0 0 0 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 

Tjukkhetla - Sjurset, 
vannledning, kom.del 11 950 11 950 0 15 000 15 000 0 0 0 0 0 0 0 

Tomt ny Alversund barneskule 525 525 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Tomt til Meland ungdomskule 0 37 500 37 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Trafikksikring Eikanger skule 2 500 2 500 0 1 500 1 500 0 0 0 0 0 0 0 
Turstiar/lyssette turløypar 5 300 5 300 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Uteområde Knarvik ungd.sk. 
og oppgradering ventilasjon 2 600 2 600 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

VA - anlegg Fosse - Frekhaug 0 0 0 0 0 0 5 000 5 000 0 5 100 5 100 0 
VA - anlegg Fosse - Moldekleiv 5 000 5 000 0 7 750 7 750 0 7 250 7 250 0 0 0 0 
VA-anlegg Meland vassverk - 
Myrvollane 4 800 4 800 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

VA-anlegg Myrvollane - 
Moldekleiv 7 500 7 500 0 9 075 9 075 0 0 0 0 0 0 0 

Vannleidn. Storsandvik - juvik 
og Rimmo - Rimmeflua - 
Alversund kai 

3 500 3 500 0 4 400 4 400 0 0 0 0 0 0 0 

Vatnprosjekt temaplan 23-26 
(anslag) 0 0 0 0 0 0 13 250 13 250 0 35 400 35 400 0 

Sum Prosjekt 431 183 509 858 78 675 208 213 208 213 0 131 600 131 600 0 86 300 86 300 0 
             

Samfunnsutvikling             
Diverse investeringar brann 500 500 0 300 300 0 300 300 0 300 300 0 
Nye brannbilar 13 900 13 900 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Sum Samfunnsutvikling 14 400 14 400 0 300 300 0 300 300 0 300 300 0 
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 2021 2022 2023 2024 
 Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Teknisk forvaltning og drift             
Digitalt kartverk 500 500 0 500 500 0 0 0 0 0 0 0 
Investering institusjon og 
omsorgsbustader 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Investering kommunale bygg 0 0 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0 
Investering skulebygg 3 000 3 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 
Kommunale vegar 3 000 3 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 
Leikeplassutstyr 250 250 0 250 250 0 250 250 0 250 250 0 
Manger skule uteområde 360 360 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Mindre prosjekt avlaup 7 200 7 200 0 7 200 7 200 0 7 200 7 200 0 7 200 7 200 0 
Mindre prosjekt vatn 7 000 7 000 0 7 000 7 000 0 7 000 7 000 0 7 000 7 000 0 
Mindre tomtekjøp/ 
grensejusteringar 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 

Resipientundersøkelser 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Sanering Rosslandspollen 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 
Trafikksikringstiltak 1 150 1 150 0 650 650 0 650 650 0 650 650 0 
Universell utforming/ særlig 
tilrettelegging 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 

Veglys, oppgradering  
(armatur, målare) 3 500 3 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Sum Teknisk forvaltning og drift 32 460 32 460 0 27 100 27 100 0 25 600 25 600 0 25 600 25 600 0 
             

Sum investeringer 487 998 566 673 78 675 242 243 242 243 0 162 130 162 130 0 116 830 116 830 0 
 

Investeringer med endringer 
 
Beløp i 1000 
  2021 2022 2023 2024 
Investering Startår Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
Prosjekt              
Inventar 
Helsehuset 2021 3 825 0 -3 825 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Eikanger Skule  2021 0 40 000 40 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Tomt til Meland 
ungdomskule 2021 0 37 500 37 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Hall Ostereidet 2021 0 90 000 90 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Forsterkning 
vegar 2021 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Oppgradering 2021 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
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  2021 2022 2023 2024 
Investering Startår Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring Innstilling Mitt forslag Endring 
nytt miljødekke 
knarvik 
idrettspark 
Arbeidskirke 
Meland 2021 0 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

salg av GECO 
bygget 2021 0 -75 000 -75 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Salg av Mjåtveit 
eiendom 2021 0 -20 000 -20 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Sum Prosjekt   3 825 82 500 78 675 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
 

Eikanger Skule  
 
Vi ønsker å bygge / kjøpe tomt og bygge Eikanger Skule. Skulen realiserast så snart som praktisk muleg dette vil frigjera leige av brakker 

 

Tomt til Meland ungdomskule 
 
Alternativ tomt som gjer sambruk med eksisterande oppveksttun 

 

Hall Ostereidet 
 
Hall , inklusiv veg. 

 

Forsterkning vegar 
 
På generellt grunnlag 
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Oppgradering nytt miljødekke knarvik idrettspark 
 
Til fordelinger der "skoen trykker mest" Benyttes i budsjettjusteringer i 2021 

 

Arbeidskirke Meland 
 
Til prosjektering av arbeidskirke i gamle Meland. 

 

salg av GECO bygget 
 
Salg av GECO bygget 

 

Verbalvedtak 
 

 1 Avstemming 
 
UA – Uavhengig gruppe ynskjer avstemming på kvart verbalpunkt for seg sjølv. Slik det blei gjort på Fylkestinget.  

Uavhengig gruppe oppfordrar andre politiske partier til å stemma på våre verbalpunkt og/eller budsjettpostar. 
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2. Verbalpunkt 
 
UA oppfordrar kommunestyret til å vedta at ein gjer alle tenesteområdet i kommunen meir direkte styrt gjennom å kutta eit administrativt nivå i heile 
kommunen. 4-ledernivå senkast til 3-ledernivå frå og med 1.jan. 2021. Innsparing for heile perioden er estimert til 20.5 mill  (2021-2024) 

 

3. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vedtar at kommunen anset ein «prosjektrådmann» i eit 2-årig åremålsengasjement. Dette skal væra ein stilling som rapporterer direkte til 
Formannskapet, og som skal utelukkende arbeide med å finne fram til administrative besparelsar og betre utnytting av kommunens eigedom, bygg og kapital. 
Dette skal vera ein kapasitet med kunnskap til å slå saman fleire små, til ein stor eining. Estimert utgift på kr 4mill og estimert inntekt på kr 10mill. (2021-2022 
utgift) 10 mill i gevinst fra 2021-2024) Ikke minst så kan tiltakene videreføres etter 2024 og utover) 

 

4. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vedtar at det føres tilbake kutt i direkte tenestetilbod, og styrker desse områda ytterlegare innan Helse, sosial, skule og oppvekst. Her har UA 
satt inn kr45.66 mill for heile perioden. 

 

5. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vedtar at GECO bygget seljast. Estimert salssum kr 75 mill. Dette frigjer kapital i ein vanskeleg økonomisk situasjon. 

 

6. Verbalpunkt 
 
Teknisk oppmøtebygg i Mjåtveit Næringspark seljast til ein estimert salssum kr 20 mill. som frigjer kapital i en vanskeleg økonomisk situasjon. 
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7. Verbalpunkt 
 
Avsetninga til kulturhus i Knarvik pålydande kr 12 mill. nullast ut og frigjer ein sårt tiltrengt kapital. 

 

8. Verbalpunkt 
 
Ein tar ut ekstraordinært utbytte i Lindås Tomteselskap AS med 30 millionar i 2021, Deretter 15 mill pr år.. Dette vil frigjere midlar til behov for andre store 
investeringar. TOTALT: 75 mill kroner. 

 

9. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vetar at ein kuttar i Ordførarens lønnsnivå med 25 % og redusera stillingsprosenten for varaordføraren ned til 20 %. Desse kutta på kr estimert 
1 mill pr år sparast i disposisjonsfondet.  Øvrige politikarhonorar reduserast i tråd med reduksjon i Ordførarens godtgjersle. Det politiske system må være med 
på innstramminga.  

 

10. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vedtar konkret styrking av tenester direkte mot elevar og barn i skule og barnehage. Derunder spesialpedagog, førebygging, helsestasjon og 
helsesøster, PPT-pålagte og ikkje lovpålagte avtaler. ( kostnad usikkert ) 

 

11. Verbalpunkt  
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Kommunestyret vedtar investeringar til tomt, prosjektering og skule på Eikanger med kr 40 mill. 

 

12. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vedtar investeringar til hall på Ostereidet, lys og miljødekke på Ostereidet, samt vegen i Lundsdalen med kr 90mill. 

 

13. Verbalpunkt 
 
Kommunestyre vedtar investeringar til oppgradering av nytt miljødekke ved Knarvik Idrettspark på kr 4mill 

 

14. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vedtar investeringar til tomt til Meland Ungdomsskule med kr 37,5mill 

 

15. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vedtar at i første kommunestyret i 2021 kjem tilbake med oppdatert investerings og lånebudsjett fordelt på postar basert på det endelege 
vedtatt budsjett. Kommunestyret ber samstundes om ein langt grundigare rapportering av desse, enn dei svært generelle tall som er lagt fram. 

 

 16. Verbalpunkt  
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Kommunestyret pålegg i kommande år å framlegga eit helhetlig forslag til budsjett og økonomiplan innan september, som eit helhetlig dokument. Det forutsett 
budsjettering på detaljnivå. Det ønskes ikkje prosessvedtak, men eit helhetlig budsjett  som kommunestyret kan legga til grunn for sine endringar. 

 

17. Verbalpunkt  
 
Kommunestyret vedtar at næringsarbeidet styrkes ved at leder av Samfunnsutvikling får øyremerka halve stillinga si som næringssjef. Arbeidet oppgraderast 
ved å leggja det på dette nivået og det rapporterast direkte til Formannskapet. (Ingen ekstra utgift/inntekt då stillinga som næringssjef var tatt ut av 
Rådmannens Budsjett) 

 

18. Verbalpunkt  
 
Forslag til tiltak at Rådmannen/ Formannskapet får ansvar til å setta inn tiltak for å senke sjukefråværet i kommunen, ned til snittet i KOSTRA tala på landsbasis. 
UA har lagt inn ein antatt innsparing med 2.720 mill pr år, totalt: 9.540 mill i perioden. 

 

19. Verbalpunkt  
 
Kommunestyret vedtar at det vert oppgradert grusdekke på Kvassnesstemma med kr 4mill. 

 

20. Verbalpunkt 
 
Kommunestyret vedtar at det settast av kr 4mill til utbetring av kommunale vegar, samt at TTU disponera 1 million til farlege skulevegar. 
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21. Verbalpunkt 
 
Kontrollutvalget bevilges med 2.2mill pr år for sitt arbeid. 

 

22. Verbalpunkt 
 
Det bevilges 1.6 mill pr år til Bø barnehage, slik at avdeling nr 4 kan opnast 04.01-21 

 

23. Verbalpunkt 
 
Vi har en innsparing på 1mill pr år på godtgjersle til øvrige politikere ut fra redusering av Ordførerens lønn med 25% og redusering av varaordføreren sin stilling 
til 20%. 

 

24.Verbalpunkt 
 
Politisk besparelse med 3 mill fra 2022 til 2024 ved å fjerna eit utval. Dette gjelder Næringsutvalget, der myndighet blir overført til Formannskapet. 

 

25.Verbalpunkt 
 
Mindre husleie /vedlikehold pga salg av eiendommer: 2mill i 2021 deretter 4 mill pr år.  
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26.Verbalpunkt

Mindre utgifter til  offentlig plan som omfatter effektivisering av planbehandling samt byggesaksbehandling med 1mill i 2021 deretter  3 mill frå 2022 - 2024 

27. Verbalpunkt

Nordhordland Helsehust er et IKS der dei samanslåtte kommunane hadde store andelar. Ein søker IKS selskapet omdanna til aksjeselskap og seljer seg ut. Dette 
for å stå friare økonomisk og ikkje bli internt bundet. Dette verbalpunktet er eit forslag til å starta prosessen med å selja seg ut.  



SP, AP, KrF, H og FrP 2021-2024 Alver kommune - 
vedteke i kommunestyret 17.12.2020



SP, AP, KrF, H og FrP 2021-2024 

SP, AP, KrF, H og FrP 

Dri.sendringer oppsummert 

Innleiande kommentarar  
Sp, AP, KrF, H og FrP legg fram ein økonomiplan som tar sikte på å skapa ein meir berekraAig økonomi i Alver. Vi vil i stor grad følgja hovudrammene som er 
foreslåG i rådmannen siG framlegg Hl budsjeG, men gjer fleire vikHge omprioriteringar og vil i 2021 ta noko meir frå disposisjonsfondet enn rådmannen. I 
økonomiplanperioden legg vi vidare opp Hl å Hlføre meir midlar Hl disposisjonsfondet enn rådmannen opphaveleg har lagt Hl grunn.  
Sp, AP, KrF, H og FrP er glad for at rådmannen har følgt opp Hdlegare vedtak og starta arbeidet med kuG i administrasjonen, og deGe ligg innbaka i 
økonomiplanen. ParHa er også glad for at rådmannen har Kerna eigedomsskaG på hus og hyGer i siG framlegg Hl budsjeG, og vi vil ikkje innføre deGe i vårt eige 
framlegg Hl budsjeG og økonomiplan 2021-2024. 
De;e har vi justert i framlegget @l budsje;:  
Prioriteringar:  

• Barnetrygd skal ikkje reknast med som inntekt ved utrekning av sosialstønad - deGe vert henta frå eksisterande ramme for NAV. Sjå eige verbalpunkt. 
• MerkanHle sHllingar i skulen vert ikkje redusert. 
• Innsparing ved skulestruktur ungdomsskular vert taG ut av økonomiplanen. 
• Vi sikrar likebehandling av private barnehagar. Det vert lagt inn kr 5,975 millionar Hl deGe. 
• Vi legg inn igjen 3 lærarårsverk i skulen i 2021 og videre i økonomiplanperioden, som rådmannen hadde foreslåG å kuGe. Vi vil arbeida vidare i 

budsjeGprosessen i 2021 for å unngå vidare reduksjon i økonomiplanperioden. 
• Alver kyrkjelege fellesråd får ei eingongsløyving på kr 1,5 mill Hl kjøp av anleggsutstyr, samt kr 300 000 for akuG vedlikehald av kyrkjebygg 
• Det vert oppreGa eit fond for ferie- og friHdsreiser på kr 200 000 i 2021. 
• Det vert lagt inn kr 1,5 mill Hl næringsfondet. 
• Vi reduserer ikkje heimehjelp frå 2. Hl 3. kvar veke, men oppreGheld frekvensen på kvar 2. veke. 
• Vi oppreGar ei 4. avdeling for småbarn på Bø barnehage fram mot ordinært barnehageopptak 

Y;erlegare innsparings@ltak:  
• ParHstøGa vert redusert med kr 230 000. 
• Møtemat Hl poliHske møter vert kuGa med kr 100 000. 
• Generelt nedtrekk på administrasjon kr 640 000 
• Reduksjon stab - oppvekst kr 660 000 
• Reduksjon stab - helse kr 700 000 
• Kjøp av varer og tenester kr 2 mill: 

Tall i heile tusen: 
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Inndekning:  
• UtbyGe frå Meland utbyggingsselskap kr 2 mill i 2021. 
• UtbyGe frå Lindås tomteselskap: kr 4 mill i 2021 Årleg utbyGe på kr 3 mill i 2022-2024. 

Investeringar:  
Sp, Ap, KrF, H og FrP ser at det ikkje er rom for dei store investeringane i økonomiplanperioden, men er samHdig opptaG av at all framdriA ikkje stoppar opp. 
SamarbeidsparHa legg difor inn pengar Hl planlegging og nødvendig tomtekjøp Hl vikHge investeringsprosjekt. 

• Ny Eikanger skule: planlegging, tomtekjøp 2024 
• Ny ungdomsskule på Frekhaug: planlegging, tomtekjøp 2024 
• Ny barneskule i Frekhaug-området: planleggingsmidlar  
• Osterhallen m/ infrastruktur:  planleggingsmidlar  
• Rehabilitering, kunstgrasbane Knarvik 2021 
• Rehabilitering, kunstgrasbane Ostereidet 2022 
• Hovudreinseanlegg for kloakk i Knarvik vert utseG 

  
  

1A Bevilgningsversikt - dri. 

Beløp i 1000 

Reduksjon, kjøp av varer og 
tenester  

Teknisk 1000  

Oppvekst 250  

Samfunn 500  

Adm 250  

Sum: 2000  

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

RammeHlskudd -952 076 -952 076 0 -970 118 -970 118 0 -980 106 -980 106 0 -992 199 -992 199 0
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Inntekts- og formuesskaG -824 454 -824 454 0 -824 076 -824 076 0 -824 522 -824 522 0 -824 363 -824 363 0

EiendomsskaG -123 257 -123 257 0 -104 098 -104 098 0 -84 940 -84 940 0 -65 788 -65 788 0

Andre generelle 
driAsinntekter

-52 000 -52 000 0 -53 400 -53 400 0 -30 700 -30 700 0 -48 600 -48 600 0

Sum generelle dri.sinntekter -1 951 787 -1 951 787 0 -1 951 692 -1 951 692 0 -1 920 268 -1 920 268 0 -1 930 950 -1 930 950 0

Korrigert sum bevilgninger 
dri., ne;o 1 876 774 1 882 823 6 049 1 830 339 1 831 235 896 1 768 614 1 769 510 896 1 752 644 1 753 540 896

Avskrivinger 127 480 127 480 0 132 070 132 070 0 136 850 136 850 0 139 590 139 590 0

Sum ne;o dri.sutgi.er 2 004 254 2 010 303 6 049 1 962 409 1 963 305 896 1 905 464 1 906 360 896 1 892 234 1 893 130 896

Bru;o dri.sresultat 52 467 58 516 6 049 10 717 11 613 896 -14 804 -13 908 896 -38 716 -37 820 896

Renteinntekter -13 790 -13 790 0 -14 290 -13 457 833 -14 290 -13 156 1 134 -14 290 -14 390 -100

UtbyGer -13 700 -19 700 -6 000 -24 000 -27 000 -3 000 -24 000 -27 000 -3 000 -24 000 -27 000 -3 000

Gevinster og tap på 
finansielle omløpsmidler

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

RenteutgiAer 28 113 28 113 0 33 763 33 075 -688 44 163 43 303 -860 50 863 51 343 480

Avdrag på lån 105 000 105 000 0 110 800 109 404 -1 396 112 400 110 512 -1 888 111 100 111 708 608

Ne;o finansutgi.er 105 623 99 623 -6 000 106 273 102 022 -4 251 118 273 113 659 -4 614 123 673 121 661 -2 012

Motpost avskrivninger -127 480 -127 480 0 -132 070 -130 370 1 700 -136 850 -134 450 2 400 -139 590 -139 590 0

Ne;o dri.sresultat 30 610 30 659 49 -15 080 -16 735 -1 655 -33 381 -34 699 -1 318 -54 633 -55 749 -1 116

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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1B Bevilgninger - dri. 

Beløp i 1000 

Overføring Hl investering 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0

NeGo avsetninger Hl eller 
bruk av bundne driAsfond

-4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0

NeGo avsetninger Hl eller 
bruk av disposisjonsfond

-32 029 -32 078 -49 13 661 15 316 1 655 31 962 33 280 1 318 53 214 54 330 1 116

Dekning av Hdligere års 
merforbruk i 
driAsregnskapet

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Sum disponeringer eller 
dekning av ne;o dri.sresultat -30 610 -30 659 -49 15 080 16 735 1 655 33 381 34 699 1 318 54 633 55 749 1 116

Merforbruk/mindreforbruk 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

Sentrale postar 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

PoliHsk styring 36 830 36 954 124 36 330 36 000 -330 36 330 36 000 -330 36 330 36 000 -330

AdministraHv styring, 
økonomi og HR

132 197 131 307 -890 127 992 127 102 -890 124 167 123 277 -890 124 257 123 367 -890

Prosjekt 1 032 1 032 0 1 032 1 032 0 1 032 1 032 0 1 032 1 032 0

Samfunnsutvikling 83 857 84 857 1 000 77 857 77 357 -500 76 757 76 257 -500 75 457 74 957 -500

Helse og omsorg 716 424 716 184 -240 697 324 696 884 -440 683 324 682 884 -440 678 324 677 884 -440

Oppvekst 792 658 799 713 7 055 797 468 801 524 4 056 773 348 777 404 4 056 768 828 772 884 4 056

Teknisk forvaltning og driA 148 299 147 299 -1 000 135 299 134 299 -1 000 124 799 123 799 -1 000 124 799 123 799 -1 000
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Tiltak i dri.sbudsje;et med endringer 

Beløp i 1000 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Herav: 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Avskrivinger 27 480 27 480 0 32 070 32 070 0 36 850 36 850 0 39 590 39 590 0

NeGo renteutgiAer og 
-inntekter

12 023 12 023 0 15 873 15 873 0 19 273 19 273 0 21 773 21 773 0

NeGo avsetninger Hl eller 
bruk av bundne driAsfond

-4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0 -4 981 -4 981 0

Korrigert sum bevilgninger 
dri., ne;o 1 876 774 1 882 823 6 049 1 830 339 1 831 235 896 1 768 614 1 769 510 896 1 752 644 1 753 540 896

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

Poli@sk vedtak

EingongsHlskot Alver 
Kyrkjelege fellesråd - kjøp av 
anleggsutstyr

0 154 154 0 0 0 0 0 0 0 0 0

KuGe møtemat for poliHkere 0 -100 -100 0 -100 -100 0 -100 -100 0 -100 -100

Redusert parHstøGe 0 -230 -230 0 -230 -230 0 -230 -230 0 -230 -230

Vedlikehald kyrkjebygg 0 300 300 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Sum Poli@sk styring 0 124 124 0 -330 -330 0 -330 -330 0 -330 -330

Poli@sk vedtak

Generelt nedtrekk i 
rammeHlskot

0 -640 -640 0 -640 -640 0 -640 -640 0 -640 -640
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Reduksjon kjøp av varer og 
tenester

0 -250 -250 0 -250 -250 0 -250 -250 0 -250 -250

Sum Administra@v styring, 
økonomi og HR 0 -890 -890 0 -890 -890 0 -890 -890 0 -890 -890

Poli@sk vedtak

Overføring Hl næringsfondet 0 1 500 1 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Reduksjon kjøp av varer og 
tenester

0 -500 -500 0 -500 -500 0 -500 -500 0 -500 -500

Sum Samfunnsutvikling 0 1 000 1 000 0 -500 -500 0 -500 -500 0 -500 -500

Poli@sk vedtak

Fond for ferie- og 
friHdsreiser

0 200 200 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Innsparings@ltak

Reduksjon årsverk stab helse 
og omsorg

-700 -1 400 -700 -700 -1 400 -700 -700 -1 400 -700 -700 -1 400 -700

Redusere heimehjelp frå 2. 
Hl 3. kvar veke

-260 0 260 -260 0 260 -260 0 260 -260 0 260

Sum Helse og omsorg -960 -1 200 -240 -960 -1 400 -440 -960 -1 400 -440 -960 -1 400 -440

Poli@sk vedtak

LikesHlling private 
barnehager

0 5 975 5 975 0 0 0 0 0 0 0 0 0

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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Eingongs@lskot Alver Kyrkjelege fellesråd - kjøp av anleggsutstyr 

Alver kyrkjelege fellesråd får ei eingongsløyving i tråd med søknad om anleggsutstyr for driA av gravferdsplassar. Midlane skal brukes Hl kjøp av maskinhengar 
for gravemaskin og raider m/firhjulstrekk, jamfør punkt 4 og 5 i dokumentet: BudsjeG2021.Oversikt over utstyrbehov for gravplass- Alver Kyrkjelege fellesråd  

Oppstart av 
småbarnsavdeling på Bø 
barnehage

0 700 700 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Reduksjon kjøp av varer og 
tenester

0 -250 -250 0 -250 -250 0 -250 -250 0 -250 -250

Innsparings@ltak

Skule generelt - Redusere 
årsverk - Hl fordeling på 
skulane

-1 400 -560 840 -4 760 -2 744 2 016 -8 080 -6 064 2 016 -11 400 -9 384 2 016

Reduksjon årsverk stab 
oppvekst

-660 -1 320 -660 -660 -1 320 -660 -660 -1 320 -660 -660 -1 320 -660

Reduksjon i merkanHle 
ressursar i skulane

-450 0 450 -750 0 750 -750 0 750 -750 0 750

Struktur ungdomsskular 0 0 0 -2 200 0 2 200 -2 200 0 2 200 -2 200 0 2 200

Sum Oppvekst -2 510 4 545 7 055 -8 370 -4 314 4 056 -11 690 -7 634 4 056 -15 010 -10 954 4 056

Poli@sk vedtak

Reduksjon kjøp av varer og 
tenester

0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000

Sum Teknisk forvaltning og dri. 0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000 0 -1 000 -1 000

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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Ku;e møtemat for poli@kere 

Møtemat for poliHkarane blir kuGa. Årleg effekt kr 100 000 

Redusert par@stø;e 

I tråd med vedtak i kommunestyret 

Vedlikehald kyrkjebygg 

EingongsHlskot Hl vedlikehald av kyrkjebygg 

Generelt nedtrekk i ramme@lskot 

Generelt nedtrekk i ramma Hl administrasjon 

Reduksjon kjøp av varer og tenester 

Reduksjon på sektornivå administrasjon 

Overføring @l næringsfondet 

SamarbeidsparHa løyver kr 1,5 mill Hl næringsfondet 

Reduksjon kjøp av varer og tenester 
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Reduksjon på sektornivå samfunnsutvikling 

Fond for ferie- og fri@dsreiser 

Overføring Hl fond for ferie- og friHdsreiser for menneske med nedseG funksjonsevne. Det må i samband med etablering av fond lagast vedtekter som sikrar ein 
god og rederdig fordeling Hl søkarar. Det vert lagt inn kr 200 000 for 2021. Vidare finansiering av fondet blir å komma Hlbake Hl i budsjeGarbeidet i 2021 

Likes@lling private barnehager 

Harmonisere Hlskot Hl dei private barnehagane i 2021 

Oppstart av småbarnsavdeling på Bø barnehage 

Oppstart av ei 4. avdeling (småbarn) på Bø barnehage fram mot ordinært barnehageopptak 

Reduksjon kjøp av varer og tenester 

Reduksjon på sektornivå oppvekst 

Reduksjon kjøp av varer og tenester 

Reduksjon på sektornivå teknisk forvaltning og driA 

2A Bevilgningsoversikt - investering 

Beløp i 1000 
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2B Bevilgninger - investering 

Beløp i 1000 

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

Investeringer i varige 
driAsmidler

487 998 461 393 -26 605 242 243 235 243 -7 000 162 130 216 130 54 000 116 830 134 830 18 000

Tilskudd Hl andres 
investeringer 

1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0

Investeringer i aksjer og 
andeler i selskaper 

6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0 6 400 6 400 0

Sum investeringsutgi.er  495 898 469 293 -26 605 250 143 243 143 -7 000 170 030 224 030 54 000 124 730 142 730 18 000

Salg av varige driAsmidler -100 -100 0 -100 -100 0 -100 -100 0 -100 -100 0

Tilskudd fra andre -8 250 -8 250 0 -7 175 -7 175 0 -3 100 -3 100 0 -3 100 -3 100 0

Kompensasjon for 
merverdiavgiA 

-56 429 -57 908 -1 479 -8 204 -9 604 -1 400 -8 326 -9 526 -1 200 -3 266 -6 866 -3 600

Bruk av lån -424 719 -396 635 28 084 -228 264 -219 864 8 400 -152 104 -204 904 -52 800 -111 864 -126 264 -14 400

Sum investeringsinntekter -489 498 -462 893 26 605 -243 743 -236 743 7 000 -163 630 -217 630 -54 000 -118 330 -136 330 -18 000

NeGo avsetninger Hl eller 
bruk av ubundet 
investeringsfond 

-6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0

Sum overføring fra dri. og 
ne;o avsetninger -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0 -6 400 -6 400 0

Udekket/udisponert 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
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2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

Administra@v styring, økonomi 
og HR

AV-utstyr møterom 250 250 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Digitalisering Alver 625 625 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Digitalisering Nordhordland 4 250 4 250 0 4 250 4 250 0 4 250 4 250 0 4 250 4 250 0

IKTNH-prosjekter - Alver sin 
andel

1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

NeGbreG skuleelevar 2 380 2 380 0 2 380 2 380 0 380 380 0 380 380 0

Utbygging WiFi-neG 
kommunale bygg

1 450 1 450 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Sum Administra@v styring, 
økonomi og HR 9 955 9 955 0 6 630 6 630 0 4 630 4 630 0 4 630 4 630 0

Prosjekt

Alver Kyrkjelege Fellesråd - 
bilar brukt Hl 
gravferdsforvaltning

0 1 395 1 395 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Alverstraumen - 
høgdebasseng

0 0 0 10 000 10 000 0 0 0 0 0 0 0

Alverstraumen kai - Gangstø   
pumpeleidning

1 000 1 000 0 6 000 6 000 0 0 0 0 0 0 0

Alverstraumen kai 
pumpestasjon

2 500 2 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Avlaupsprosjekt temaplan 
23-26 (anslag)

0 0 0 0 0 0 18 900 18 900 0 28 800 28 800 0

Avløpsleidning Vetås - 
Storheim

2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0

Barnehage Bø 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0
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Barneskule i Frekhaug-
området

0 0 0 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 0 0

Basseng Haukåsen 0 0 0 8 500 8 500 0 0 0 0 0 0 0

Birkeland - Hella vatn 5 000 5 000 0 5 000 5 000 0 0 0 0 0 0 0

Brannstasjon 15 000 15 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Bufellesskap 4 660 4 660 0 0 0 0 20 300 20 300 0 0 0 0

Bøvågen pumpestasjon for 
ny utsleppsleidning

0 0 0 1 100 1 100 0 0 0 0 0 0 0

Bøvågen Reinseanlegg - 
forlenging av utslepsleidning

0 0 0 3 600 3 600 0 0 0 0 0 0 0

DagsturhyGar 2 750 2 750 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Fosse - Moldekleiv avlaup 0 0 0 6 900 6 900 0 6 900 6 900 0 0 0 0

Gangstø - Hilland vest  
pumpeleidning

1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Gravplass Lindås 10 000 10 000 0 4 500 4 500 0 0 0 0 0 0 0

Herlandstøa/Isdalstø 
pumpestasjon

0 0 0 0 0 0 5 000 5 000 0 0 0 0

Hestdal vannbeh.anlegg - 
Myrvollane vatn

11 000 11 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Hovudreinseanlegg Manger, 
inkl. grunnavståing

8 000 8 000 0 12 000 12 000 0 0 0 0 0 0 0

Høgdebasseng øvre Sagstad 
og leidningsanlegg Hl 
Dalesvingane og Sagstad

1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0

Ikenberget - Klubbstøa 
pumpeleidning

0 0 0 0 0 0 1 000 1 000 0 6 000 6 000 0

Ikenberget pumpestasjon 0 0 0 0 0 0 1 000 1 000 0 6 000 6 000 0

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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Inventar Helsehuset 3 825 3 825 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Ishuset – Birkeland 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Kabelanlegg Meland kyrkje 2 900 2 900 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Klubbstøa - Monter/Stolz 
pumpeleidning

0 0 0 4 000 4 000 0 4 000 4 000 0 0 0 0

Klubbstøa pumpestasjon 0 0 0 0 0 0 4 000 4 000 0 0 0 0

Knarvik barneskule inkl. hall 2 962 2 962 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Knarvikplanen, kommunal 
del

2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0

Knarvikplanen, kommunal 
del

2 500 2 500 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0

Kvassneset 
hovudrenseanlegg

34 000 0 -34 000 48 000 34 000 -14 000 0 48 000 48 000 0 0 0

Leidning Alverstraumen - 
Austmarka

0 0 0 0 0 0 6 000 6 000 0 0 0 0

Leidning Kløve - Eknes 0 0 0 0 0 0 14 000 14 000 0 0 0 0

Leidning Kløve - Veland 0 0 0 0 0 0 15 000 15 000 0 0 0 0

Leidningsanlegg 
Frekhaugkrysset - Sagstad 
skule

500 500 0 9 500 9 500 0 0 0 0 0 0 0

Lindås barnehage 17 000 17 000 0 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0

Lindås oppgradering (Lindås 
gravplass ) VA

4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Litlebergen pumpestasjon 3 000 3 000 0 3 700 3 700 0 0 0 0 0 0 0

Meieriet - uteområde, lys/
lyd

700 700 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Meieriet Frekhaug 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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Mjåtveitvegen ny 
hovedvassleidning

531 531 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Mongstad base, 
avløpsleidningar kommunal 
del

2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Mongstad sør - renseanl.
+leidningar

6 500 6 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Myrvollane - Moldekleiv 
avlaup

3 000 3 000 0 8 000 8 000 0 0 0 0 0 0 0

Nordre kvalheimsneset - 
påkopling privat vannleidn.

700 700 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Ny Alversund barneskule inkl 
hall og infrastruktur

168 813 168 813 0 1 688 1 688 0 0 0 0 0 0 0

Ny Eikanger skule 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 2 000 2 000 0 6 000 6 000

Ny hovedvassleidning langs 
Mjåtveitvegen - avløp

885 885 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Ny ungdomsskule på 
Frekhaug

0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 2 000 2 000 0 10 000 10 000

Ny vassleidning Bøvågen - 
Marøy

1 300 1 300 0 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0

Ny vassleidning Vetås - 
Haukeland - Storheim

1 500 1 500 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0

Nye bustader rus og 
psykiatri

2 606 2 606 0 18 000 18 000 0 5 000 5 000 0 0 0 0

Nystøltunet , Fyllingsnes 
avlaup

1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Nystøltunet, Fyllingsnes 2 500 2 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

NyG kunstgrasdekke i 
Knarvik

0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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NyG kunstgrasdekke på 
Ostereidet

0 0 0 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0

NyG vannbehandlingsanlegg 
Hestdal

25 937 25 937 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Omsorgsbustader  - 
Langhøyane

15 050 15 050 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Oppgradering Eikanger skule 600 600 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Osterhallen 0 0 0 0 0 0 0 1 000 1 000 0 2 000 2 000

Parkering/rasteplassar - 
Meland

300 300 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Planlegging Knarvik, 
nærsentra og 
byvekstprosjekt

2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0

Radøyhallen oppgradering 289 289 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Ringleidning Storheim - 
Solheim

1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Rådhus/ kulturhus/ kino - 
rehabilitering

5 000 5 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Sanering Flatøy sør 1 500 1 500 0 3 000 3 000 0 0 0 0 0 0 0

Solhall oppgradering 200 200 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Storavatnet, nyG 
behandlingsanlegg

0 0 0 2 000 2 000 0 0 0 0 0 0 0

Tjukkhetla - Sjurset, 
vannledning, kom.del

11 950 11 950 0 15 000 15 000 0 0 0 0 0 0 0

Tomt ny Alversund 
barneskule

525 525 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Trafikksikring Eikanger skule 2 500 2 500 0 1 500 1 500 0 0 0 0 0 0 0

TursHar/lysseGe turløypar 5 300 5 300 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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Uteområde Knarvik ungd.sk. 
og oppgradering venHlasjon

2 600 2 600 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

VA - anlegg Fosse - Frekhaug 0 0 0 0 0 0 5 000 5 000 0 5 100 5 100 0

VA - anlegg Fosse - 
Moldekleiv

5 000 5 000 0 7 750 7 750 0 7 250 7 250 0 0 0 0

VA-anlegg Meland vassverk - 
Myrvollane

4 800 4 800 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

VA-anlegg Myrvollane - 
Moldekleiv

7 500 7 500 0 9 075 9 075 0 0 0 0 0 0 0

Vannleidn. Storsandvik - 
juvik og Rimmo - Rimmeflua 
- Alversund kai

3 500 3 500 0 4 400 4 400 0 0 0 0 0 0 0

Vatnprosjekt temaplan 
23-26 (anslag)

0 0 0 0 0 0 13 250 13 250 0 35 400 35 400 0

Sum Prosjekt 431 183 404 578 -26 605 208 213 201 213 -7 000 131 600 185 600 54 000 86 300 104 300 18 000

Samfunnsutvikling

Diverse investeringar brann 500 500 0 300 300 0 300 300 0 300 300 0

Nye brannbilar 13 900 13 900 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Sum Samfunnsutvikling 14 400 14 400 0 300 300 0 300 300 0 300 300 0

Teknisk forvaltning og dri.

Digitalt kartverk 500 500 0 500 500 0 0 0 0 0 0 0

Investering insHtusjon og 
omsorgsbustader

1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Investering kommunale bygg 0 0 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0

Investering skulebygg 3 000 3 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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Investeringer med endringer 

Beløp i 1000 

Kommunale vegar 3 000 3 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0

Leikeplassutstyr 250 250 0 250 250 0 250 250 0 250 250 0

Manger skule uteområde 360 360 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Mindre prosjekt avlaup 7 200 7 200 0 7 200 7 200 0 7 200 7 200 0 7 200 7 200 0

Mindre prosjekt vatn 7 000 7 000 0 7 000 7 000 0 7 000 7 000 0 7 000 7 000 0

Mindre tomtekjøp/ 
grensejusteringar

2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0

Resipientundersøkelser 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Sanering Rosslandspollen 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 0 0 0 0 0 0

TrafikksikringsHltak 1 150 1 150 0 650 650 0 650 650 0 650 650 0

Universell ukorming/ særlig 
HlreGelegging

1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0

Veglys, oppgradering  
(armatur, målare)

3 500 3 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Sum Teknisk forvaltning og dri. 32 460 32 460 0 27 100 27 100 0 25 600 25 600 0 25 600 25 600 0

Sum investeringer 487 998 461 393 -26 605 242 243 235 243 -7 000 162 130 216 130 54 000 116 830 134 830 18 000

2021 2022 2023 2024

Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

2021 2022 2023 2024

Investering Startår Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring

Prosjekt

Kvassneset 
hovudrenseanlegg

2022 34 000 0 -34 000 48 000 34 000 -14 000 0 48 000 48 000 0 0 0
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Ny Eikanger skule 

Ny skule på Eikanger. Planmidlar og midlar Hl tomtekjøp er lagt inn i økonomiplanperioden 

Ny ungdomsskule på Frekhaug 

Ny ungdomsskule på Frekhaug Planmidlar og midlar Hl tomtekjøp er lagt inn i økonomiplanperioden 

Ny Eikanger skule 2021 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 2 000 2 000 0 6 000 6 000

Ny ungdomsskule 
på Frekhaug

2021 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 2 000 2 000 0 10 000 10 000

Osterhallen 2021 0 0 0 0 0 0 0 1 000 1 000 0 2 000 2 000

NyG 
kunstgrasdekke i 
Knarvik

2021 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0

NyG 
kunstgrasdekke på 
Ostereidet

2021 0 0 0 0 4 000 4 000 0 0 0 0 0 0

Barneskule i 
Frekhaug-området

2021 0 0 0 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 0 0

Alver Kyrkjelege 
Fellesråd - bilar 
brukt Hl 
gravferdsforvaltni
ng

2021 0 1 395 1 395 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Sum Prosjekt  34 000 7 395 -26 605 48 000 41 000 -7 000 0 54 000 54 000 0 18 000 18 000

2021 2022 2023 2024

Investering Startår Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring Inns@lling Mi; forslag Endring
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Osterhallen 

Osterhallen på Ostereidet. Planmidlar er lagt inn i økonomiplanperioden 

Ny; kunstgrasdekke i Knarvik 

NyG kunstgrasdekke på 11-ar bana i Knarvik 

Ny; kunstgrasdekke på Ostereidet 

NyG kunstgrasdekke på 11-ar bana på Ostereidet 

Barneskule i Frekhaug-området 

Ny barneskule i Frekhaug-området. Planmidlar er lagt inn i økonomiplanperioden 

Alver Kyrkjelege Fellesråd - bilar brukt @l gravferdsforvaltning 

Det blir løyvd investeringsmidlar Hl kjøp av bilar for å kunne frakte maskinar mellom gravplassar. Investeringa går Hl kjøp av bilar jamfør punkt 1 - 3 i 
dokumentet: BudsjeG2021.Oversikt over utstyrsbehov for gravplass- Alver Kyrkjelege fellesråd  

Verbalvedtak 

1. Næringssjef 
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Kommunestyret bed rådmannen sikre at ein person i den kommunale leiinga mellombels får HGelen “fungerande næringssjef”, og at vedkomande får seG av 
nok Hd Hl deGe føremålet og blir eit kontaktpunkt for næringslivet. 

2. Lærars@llingar 

Kommunestyret vil arbeide vidare for å unngå reduksjon i lærarsHllingar vidare i økonomiplanperioden. 

3. Barnehagestruktur 

Kommunestyret ønskjer ikkje å slå saman barnehagar. Kommunestyret merkar seg at talet på barn i aldersgruppa 1-5 år har ein fallande tendens i perioden 
2020-2025, og ser at det er behov for Hltak i høve deGe. 
Kommunestyret ber om ein sak som utgreier moglegheita for laupande barnehageopptak. Saka skal mellom anna utgreie dei økonomiske konsekvensane av 
deGe. 

4. Kjøp av varer og tenester 

Kommunestyret  ber rådmannen setja i verk ein analyse for å sjå på potensiale for innsparing av kjøp av varer og tenester, m.a gjennom smartare innkjøp og 
betre avtalar i samband med at ny innkjøpssjef no er på plass. 

5. Utrekning av sosialstønad 

Barnetrygd skal ikkje reknast med som inntekt ved utrekning av sosialstønad. DeGe vert finansiert innanfor eksisterande ramme i tråd med informasjon frå 
rådmannen. 

6. Intern organisering, digitalisering, og rapportering 

Kommunestyret ber rådmannen sjå på justeringar i organisasjonen, digitalisering, og nivå på intern rapportering i tenestene - med formål å auka god og effekHv 
bruk av ressursane. 
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7. HC-parkering i Knarvik 

Kommunestyret ber rådmannen gå i dialog med Knarvik senterforening om å leggja Hl reGe for P-plasser for rørslehemma i nærleiken av Knarvik bussterminal. 

8. Vedrørande 9. klassinger som i dag går på Kaland Ungdomsskule 

Kommunestyret viser Hl vedtak i sak 145/20 om samarbeidsavtale med Austrheim kommune. Kommunestyret ønskjer at elevane som skal starte på 10. trinn 
hausten 2021 skal få fullføre opplæringa si på Kaland skule, og ber rådmannen inngå ein avtale om deGe. Det er ein føresetnad at kjøp av skuleplassar følgjer 
same vilkår som for skuleåret 2020/2021. DeGe vert finansiert innanfor eksisterande ramme for oppvekst-sektoren. 

9. Ny arbeidskyrkje i Frekhaug-området 

Det vises Hl intensjonsavtale mellom Meland kommune og Meland Sokneråd om tomt Hl ny arbeidskyrkje på Frekhaug. Kommunestyret presiserer at denne 
avtalen framleis er gjeldande. 

10. Fond for ferie- og fri@dsreiser 

Kommunestyret oppreGar eit fond for ferie- og friHdsreiser, der personar med nedseG funksjonsevne som har trong for kommunal følgje for gjennomføring av 
ferie- og friHdsreise kan søke om å få dekkja faktura for kommunale meirkostnadar i tråd med retningslinjer for kommunalt følgje på ferie- og friHdsreise for 
personar med nedseG funksjonsevne. Reglement for fondet og endringar i retningslinjene skal leggjast fram for poliHsk handsaming.  

11. Sal av eiendommer 

Kommunestyret ber om ein strategisk gjennomgang av eigedomsmassen Hl Alver kommune, og ber om at det vert lagt fram for poliHsk handsaming.  
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12. E-sport i Alver 

Alver kommunestyre ber rådmannen gå i dialog med Alver E-sport for å finna lokale for E-sport og leggja Hl reGe for naudsynt ombygging. Sak om 
delfinansiering frå Alver kommune Hl Hltaket skal opp i formannskapet i løpet av første kvartal. Kommunestyret oppmodar Alver E-sport om å arbeida med å 
finna sponsorar og sjølv delta i finansiering eller opparbeiding av lokale. 

13. SFO i Alver 

Kommunestyret ber rådmannen om ein gjennomgang vedkomande foreldrebetaling og kostanden for SFO- plassar i Alver kommune. Gjennomgangen skal ta 
sikte på å idenHfisera kostnadsdrivarar og moglegheiter for å redusere foreldrebetalinga. 
DeGe inkluderer, men avgrenser seg ikkje Hl: 
- Sjå på moglegheita og kostnaden ved å innføra søskenmoderasjon eller prisreduksjon òg mellom SFO og barnehage 
- Sjå på kva strukturelle grep som kan gjerast for å redusera kostnaden for å driAe SFO, og dermed foreldrebetalinga 
- IdenHfisera og synleggjera kostnadsdrivarar for SFO 
 
Kommunestyret ber om å få saka Hlbake Hl 1. terHalrapport for 2021 

14. Momsrefusjon - Alver Kyrkjelege Fellesråd 

Alver kommune skal ikkje moGa momsrefusjon for Alver kyrkjelege fellesråd sine investeringar 

15. Frekvens på heimehjelptenestene 

Kommunestyret reduserer ikkje heimehjelp frå 2. Hl 3. kvar veke. Kommunestyret ber rådmannen utgreia deGe nærmare i samband med økonomiplan for 
2022-2025. 
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173/20: Melding/orientering til kommunestyret 17.12.2020 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering 

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Orientering stillingsstopp og forbetringsprogram ved rådmann Ørjan Raknes Forthun 

Råmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

KO- 173/20 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering 

174/20: Søknad om fritak fra politiske verv 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Tore Eugen Hansen innvilges fritak frå alle politiske verv til og med 31.10.2023. 

Konrad Risnes veljas som nytt fast medlem i Råd for menneske med nedsatt funskjonsevne, ut 

inneverande valperiode.   

Alver kommunestyre 17.12.2020: 

Handsaming: 

Tillegg, foreslått av Øyvind Oddekalv, Arbeiderpartiet 

Vararepresentant til SU Lindås ungdomsskule og SU Bø barnehage 

Svein Hagesæter 

Saka er u.off jf.  møtet vart lukka og streaminga stoppa 

Tilleggsframlegg frå M.Klementsen-uavh: 

Vararepresentant til SU Lindås ungdomsskule og SU Bø barnehage Svein Hagesæter 

Rådmannen sitt framlegg med tillegg vart samrøystes vedteke. Det var 42 representantar 

tilstades ved røysting. 

KO- 174/20 Vedtak: 

Tore Eugen Hansen innvilges fritak frå alle politiske verv til og med 31.10.2023. 

Konrad Risnes veljas som nytt fast medlem i Råd for menneske med nedsatt funskjonsevne, ut 

inneverande valperiode.   

Vararepresentant til SU Lindås ungdomsskule og SU Bø barnehage er Svein Hagesæter 

175/20: Spørsmål - interpellasjonar til kommunestyret 17.12.2020 

Interpellasjon frå T.Helland-uavh.: 

I dei nasjonale forventningane til regional og kommunal planlegging for 2019-2023 

legg regjeringa vekt på at kommunane skal planlegga for å skapa ei berekraftig 

samfunnsutvikling, sikre sosial rettferd og god folkehelse. Helse er ikkje berre eit resultat av 

individuelle forhold og levevanar, men blir også påverka av levekår og strukturelle 

forhold som inntekt, arbeid, oppvekst, utdanning, bu- og nærmiljø. Planlegging gjev  

kommunen høve til å omfordele slike påverknadsfaktorar. Folkehelse handlar om helse for 

heile folkesetnaden. Eit godt folkehelseoversiktsdokument gjev nødvendig kunnskap om 

påverknadsfaktorar, er eit viktig utgangspunkt for planstrategien og planarbeidet til 

kommunen. 



 

Folkehelselova har følgjande føremål 1: «Formålet med denne loven er å bidra til en 

samfunnsutvikling som fremmer folkehelse, herunder utjevner sosiale helseforskjeller. (jfr § 

1).Folkehelsearbeidet skal fremme befolkningens helse, trivsel, gode sosiale og miljømessige 

forhold og bidra til å forebygge psykisk og somatisk sykdom, skade eller lidelse. Loven skal 

sikre at kommuner, fylkeskommuner og statlige helsemyndigheter setter i verk tiltak og 

samordner sin virksomhet i folkehelsearbeidet på en forsvarlig måte. Loven skal legge til rette 

for et langsiktig og systematisk folkehelsearbeid».  

 

Den norske folkehelselova, som vart iverksett 1. januar 2012,  innebar ei vending i norsk 

bygger på dei fem søylene i Ottawacharteret: 1.utjevning, 2.”helse i alt vi gjer”, 3.berekraftig 

utvikling, 4.føre-var-prinsippet, og 5. medverknad.  

 

Ottawacharteret peikar på at folkehelsearbeidet må vere lokalt, og i tråd med dette 

har kommunane fått auka mynde og ansvar. Etter ny Lov om folkehelsearbeid ( frå 2012) fekk 

kommunen mellom anna ansvar for å sikre lokal kartlegging av ressursar og folkehelse skulle 

no vere eit overordna prinsipp for arbeid i alle sektorar (jfr Lov om folkehelsearbeid § 5).    

 

Etter § 5 c) i folkehelselova skal kommunen ha naudsynt oversikt over, og kunnskap om, 

faktorer og utviklingstrekk i miljø og lokalsamfunn som kan ha innverknad på innbyggjarane si 

helse. Lova skal sikre at kommune set i verk tiltak og samordnar si verksemd på ein forsvarleg 

måte. Kommunen skal etter lova arbeide systematisk og langsiktig med folkehelsearbeid.  

 

I eige forskrift vert behovet for ei oversikt over helsetilstanden i folkesetnaden og de 

positive og negative faktorer som kan virke inn på denne, presisert. Dette oversiktsdokument 

etter § 5 og folkehelseprofil etter § 6, skal vera allment tilgjengeleg slik at frivillige 

organisasjonar og innbyggjarane får tilgang til informasjon som grunnlag for å medverka i 

avgjerdssprosessar som er viktige for folkehelsa.  

 

Folkehelsearbeidet skal drivast systematisk, og kommunen skal i folkehelseoversikten 

definere sine ressursar og sine folkehelseutfordringar.Desse skal inngå som grunnlag for 

planlegging etter plan- og bygningslova, og som grunnlag for tiltak. At oversikten gjev eit 

forsvarleg grunnlag for å identifisere ressursar og folkehelseutfordringea, er naudsynt dersom 

ein skal nå målet om ei samfunnsutvikling som fremjer folkehelse, inklusiv det å  redusere 

sosiale helseforskjellar. Videre innebærer omgrepet systematisk at arbeidet foregår 

planmessig, og ikkje tilfeldig. 

 

Merknadane til forskrifta påpeikar lokal medverknad, og  medverknad frå 

innbyggjarane som berande prinsipp. Folkehelsearbeid handler mellom anna om lokale 

prosessar, forankring og engasjement. Medverknad handler mellom anna om lokalmiljøers 

påverknad på avgjerder som kjem deira helse ved. 

 

 

Med ny folkehelselov vart det etablert eit nytt fundament for å styrke eit systematisk 

folkehelsearbeid i politikk- og samfunnsutvikling og i planarbeid ut frå regionale og lokale, 

utfordringar og behov. Oversikt over helseutfordringane i den enkelte kommune skal danne 

grunnlag for strategiar, mål og tiltak forankra i plansystemet etter plan- og bygningslovea. 

Gjennom lovforslaget vart det lagt vekt på å få et grunnlag for betre samordning av 

folkehelsearbeid på tvers av sektorar og mellom kommuner, fylkeskommuner og statlige 

styresmakter.  

 

I folkehelsearbeid er dei ressursane som innbyggarane sjølv representerer avgjerande, 

og medverknad frå mange aktører er eit berande prinsipp i folkehelsearbeidet.Det er liten tvil 

om at det ligg eit stort potensial i at det offentlege samarbeider med frivillige organisasjonar 

når folkehelsearbeidet skal planleggast og gjennomførast. Samla vil ein då kunne nå breiare 

ut og oppnå betre total resultat. Frivillige organisasjonar er drivkrefter i mange lokalsamfunn 

på mange områder i velferdssamfunnet – som tenesteytarar, som ivaretakarar av ulike 



gruppers interesser og behov, samt som tilbydarar av kultur og fritidsaktivitetar. 

 

Prinsippene for samarbeid med frivillig sektor er i hovudsak de same som for det 

tverrsektorielle samarbeid elles. Viktige virkemidllar er blant annet partnerskapsavtaler og 

dialogarenaer. 

 

(Ottawa-charteret la til grunn eit breidt samfunnsperspektiv på helse og fordeling av 

helse. Eit hovudbudskap i charteret var behovet for å integrere helseomsyn i alle 

politikkområder https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop-90-l-

20102011/id638503/?q=ottawa&ch=1#match_0)  

 

Folkehelselova krev at kommunane utarbeider oversyn over folkehelseutfordringar og sikrar at 

innbyggjarane har høve til å medverka i kartlegging. 

 

I 2017 startet ein tiårig satsing (2017–2027) på kommunalt folkehelsearbeid. Satsinga 

skal bidra til ei langsiktig styrking av kommunenes arbeid med å fremje innbyggjarane si helse 

og livskvalitet. Barn og unge, psykisk helse og rusforebygging er sentrale tema. Her kunne 

kommunen søkje om prosjektmidlar, og få tilført ressursar gjennom nettverk og 

kompetanseheving. Før dette har det vore prosjekt som har sett på nærmiljøkvalitetar og 

metodar for medverknad. I desse prosjekta har det vore midlar til å styrke folkehelsa lokalt 

både økonomisk og i form av kompetanseutvikling og nettverk. No Alver kommune og 

tidlegare Lindås, Meland eller Radøy kommune har ikkje søkt seg inn i nokon av desse 

prosjekta, og dimed gått glipp av millionar som kunne vore brukt til løn, frikjøp og tiltak.  

 

Spørsmål til Ordførar: 

 

1. Føreligg det ein alment tilgjengeleg folkehelseoversiktsdokument for vår 

kommune? ( Dette oversiktsdokument etter § 5 og folkehelseprofil etter § 6 skal 

vera allment tilgjengeleg slik at frivillige organisasjonar og innbyggjarane får 

tilgang til informasjon som grunnlag for å medverka i avgjerdssprosessar som er 

viktige for folkehelsa, kor finst det i så fall?) 

2. Inneheldt denne folkehelseoversikten eit forsvarleg grunnlag for å identifisera 

ressurser og folkehelseutfordringar i kommunen vår? 

3. Har kommunen naudsynt oversikt over og kunnskap om faktorer og 

utviklingstrekk i miljø og lokalsamfunn som kan ha innverknad på innbyggjarane 

si helse?  

4. Folkehelselova krev at kommunnen sikrar at innbyggjarane har høve til å 

medverka i kartlegging, korleis vert slik medverknad gjennomført i Alver?  

5. Vert oversikt over helseutfordringane i kommune brukt som grunnlag for 

strategiar, mål og tiltak forankra i plansystemet etter plan- og bygningslova?  

6. Helsedirektoratet sitt nasjonale folkehelseprosjekt program for folkehelsearbeid i 

kommunane 2017 – 2027, har utlyst prosjektmidlar knytt til folkehelseprosjekt som 

kommunane kunne søke seg inn i gjennom Hordaland Fylkeskommune/Vestland 

fylke. Å vera med på desse prosjekta gjev både friske midlar til folkehelsarbeid i 

millonklassen, og tilført ressursar i form av nettverksbygging og 

kompetanseheving. Kommunane som har vore og er med  er Stord, Bømlo, tidl 

Fjell, Askøy, Kvinnherad, Bergen og Kvam. Desse har fått ei solid forsprang i 

folkehelsearbeidet. Kvifor har hverken dei tidlegare kommunane Lindås, Meland 

og Radøy eller nye Alver søkt inn i dette omfattande folkehelseprogrammet? 

7. Arbeider Alver kommjune slik lova seier, systematisk og langsiktig med 

folkehelsearbeid?  

8. Kvar er ansvar for folkehelsearbeidet plassert i Alver kommune?  

9. Kva vil ordføraren gjere for å sikre folkehelse i alt vi gjer i Alver?  

 

Svar frå ordførar: 

Innleiing 

Alver kommune legg vekt på å følgje opp omsynet til helsefremming og folkehelse, som er 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop-90-l-20102011/id638503/?q=ottawa&ch=1#match_0
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop-90-l-20102011/id638503/?q=ottawa&ch=1#match_0


heimla i folkehelselova og dei nasjonale forventningane til kommunal planlegging.  

Folkehelse er i si natur eit tverrfagleg tema. Derfor er det viktig at omsynet til 

folkehelse/helsefremming ikkje blir delegert som ei definert sektoroppgåve, men følgd opp 

gjennom verksemda til alle sektorane i kommunen. Det betyr at alle i kommunen, både 

politikarar og administrasjon, har eit ansvar for å legge til rette for folkehelse.  

Omsynet til helsefremming/folkehelse byrjar med dei overordna planane i kommunen, der 

kommuneplanen sin samfunnsdel er den viktigaste av desse. Eit godt kunnskapsgrunnlag er 

utgangspunktet for å prioritere mål og strategiar som møter utfordringane Alver-samfunnet 

står ovanfor. Alver kommune har gjort eit betydeleg arbeid for å kartlegge folkehelsetilhøva i 

kommunen, og har planar for kontinuerleg betring og oppdateringar av denne kunnskapen i 

åra som kjem. Folkehelse er lagt inn som eitt av fundamenta i kommunen sin samfunnsdel.  

Kommunen skal årlig oppdatere handlingsdelen av kommuneplanens samfunnsdel (jf. plan- 

og bygningsloven § 11-1), samt utarbeide økonomiplan (jf. kommuneloven § 44).  

Ei vurdering av det systematiske folkehelsearbeidet kan skje i forbindelse med desse 

prosessane, eller gjennom andre former for rapportering i økonomi- og verksemdsplanar. 

Alver vil og gjennom bruk av verktøyet «Framsikt» få gode system for rapportering. 

Før samanslåinga av dei tre kommunane til Alver kommune, vart det jobba med oversikt over 

helsetilstand og påverknadsfaktorar. Ingen kjende då til at vi skulle få ein pandemi som skulle 

påverke oss på så mange vis. Frå mars 2020 har mange opplevd meir einsemd, fleire har vore 

særs engstelege for sjukdom, arbeidsplassar har vore usikre, nokon har mista jobben og andre 

har blitt permittert. Barn har vore heime frå skule og barnehagar, og dei som har vore 

avhengig av kontakt med vaksne utanom familien, har hatt det dårlegare i denne perioden. 

Dette er berre nokre døme på korleis pandemien vart ein stor og omfattande 

påverknadsfaktor for folkehelsa. Omfanget har vi enno ikkje oversikt over. 

Svar på spørsmål 

1. Svar: I samband med kommunesamanslåinga og arbeidet med planstrategien for 

den nye kommunen, blei kunnskapsgrunnlaget «Utfordringar og mulegheiter i Alver» 

laga. I dette er fleire tema med betyding for folkehelsa i Alver behandla. I løpet av 

hausten 2020  er det i tillegg utarbeida ei folkehelseoversikt for Alver, som er ei 

samanstilling av tilgjengeleg statistikk og spørjeundersøkingar av befolkninga i Alver.  

Begge dokumenta  er tilgjengeleg på nettsidene til kommunen. Etter nyttår skal dette 

dokumentet  gjerast tilgjengeleg i publiseringsplattforma «Framsikt».Kommunen skal òg 

publisere innhaldet i folkehelseoversikta i ein serie av korte artiklar på nettsida for å 

gjere denne kunnskapen lettare tilgjengeleg for innbyggjarar og organisasjonar.  

 

2. Svar på spørsmål 2 og 3: Folkehelseoversikten byggjer på offentleg tilgjengeleg 

statistikk, og nokre spørjeundersøkingar av innbyggjarane i Alver. Det statistiske 

materialet gir god kunnskap  om utbreiinga av forskjellige folkehelseutfordringar i Alver 

kommune. I neste omgang kjem spørsmål om kva som er dei stadsspesifikke årsakene 

til at utbreiinga er som dei er. Alver kommune har noko å gå på når det gjeld å dra 

nytte av kunnskap som ressurspersonar i kommuneorganisasjonen sit på,  i vurderinga 

av folkehelseutfordringane. Folkehelseoversikten vil bli rullert årleg, og kommunen 

jobbar for å betre dette i komande års versjonar av folkehelseoversikten. 

 

3. Svar: Sjå spørsmål 2. 

 

4. Svar: Medverknad frå innbyggjarane om tema som er relevant for folkehelse skjer 

gjennom medverknad i ulike planprosessar. I dag er det arbeidet med 

kommunedelplanane for helse og oppvekst, samt kommuneplanene sin samfunnsdel 

som er mest aktuell. Det er også opna for innspel og medverknad på internettsida 

vårtAlver.no. I samband med samfunnsdelen er det laga ei spørjeundersøking der 

fleire tema gir innsikt i folkehelsa i Alver. Alle innspela til planarbeida vert vurdert og 

omtala, og vil vere eit grunnlag for vidare arbeid og prioriteringar i planane. 

 

5. Svar: Folkehelseoversikten vert brukt som grunnlag for å prioritere mål, strategiar og 

tiltak i planane til Alver. Eksempelvis er dei viktigaste utviklingstrekka i 

folkehelseoversikten knytt til relevante bærekraftsmål, og blir brukt i utforming av mål 

https://www.alver.kommune.no/innhald/plan-bygg-og-eiendom/Planlegging/Utvalgte-planar-under-arbeid/


og strategiar i kommuneplanens samfunnsdel. Kommunen arbeider òg med ein 

strategi for grøn mobilitet der fremming av folkehelse er eit sentralt mål.  

 

6. Svar: Alver kommune vurderte å søke på dette programmet, som hadde søknadfrist 1. 

juni 2020. For å utløyse desse midlane var det nødvendig å etablere eit tverrsektorielt 

prosjekt i kommunen. Dette var det ikkje kapasitet til i organisasjonen på dåverande 

tidspunkt, men kommunen har målsetjing om å kunne søke på desse midlane ved 

seinare høve. 

 

7. Svar: Viser til tidlegare svar. Alver kommune sin ambisjonen er at omsynet til folkehelse 

skal ligge til grunn i all planlegging og tenesteyting.  Det fyrste steget i dette arbeidet 

er at temaet er sentralt i  dei overordna planane som kommunen no jobbar med.  

Hausten 2020 søkte Alver og fekk kr.100 000,- frå Vestland fylkeskommune til eit 

prosess- og utviklingsarbeide for helsefremming/folkehelse. Målet med dette 

prosjektet er å «å betre samanhengen (den raude tråden) frå mål og strategi i 

overordna plan- og styringsdokument til fag- og temaplan med handlingsplan og 

tiltak».  

 

8. Svar: Organisatorisk er folkehele delegert til rådmannen. Det er sektor 

samfunnsutvikling og tenesteområdet plan og analyse som har ansvar for at 

folkehelse er med i alle planlegging, og at det er i tråd med nasjonale forventningar til 

regional og kommunal planlegging. Alle sektorar og fagområde har eit ansvar for å 

følgje opp planane og sikre at kommunen jobbar med dei prioriteringar og tiltak som 

er vedtatt.  

 

9. Svar: Det viktigaste er i første omgang å sikre at folkehelse blir eit fundament i all 

planlegging og strategiarbeid, slik at vi jobbar heilskapeleg med dette både i 

samfunnsutvikling og tenesteyting. Gjennom planane skal vi prioritere tiltak og følgje 

opp – og det ansvaret ligg både til oss politikarar, kommunerganisasjonen og til kvar 

enkelt av oss. 

 

Begrunna spmørsmål M.Klementsen-uavh.: 

Rekkjefølgekrav Seim skule 

 

Då nye Seim skule vart bygd i 2013, var det då rekkjefølgekrav til gong  

og sykkelveg for skuleelevane i forbindelse med utbygginga? 

 

Kva skjedde i saka, vart det vedteke utsettelse av krava til gong og  

sykkelveg, og i så tilfelle i kor long tid? Blei det gjort dispensasjon  

for gong og sykkelveg, og vil Ordførar setje saka på dagsorden politisk  

att, slik at elevar, barnehageborn og innbyggjarar i Seimsbygda kan sjå  

fram til sikker skuleveg som var dei opprinnelege intensjonane i  

rekkjefølgekravet då den nye barneskolen vart bygd? 

 

Meiner Ordførar at 11 stk fartsdumparar på ein smal og uoversiktleg  

fylkesveg er tilstrekkeleg trafikksikring for elevane ved skulen? 

 

Svar få ordførar: 

Historikk:  

Reguleringsplan for Seim skule vart vedteken i september 2011, og bygginga av skulen starta 

kort tid etter. I reguleringsplanen er det regulert fortau langs fylkesvegen heilt frå 

bensinstasjonen sør på Seim og opp til Strilatun i nord. Rekkefølgjekrav i planen går fram av 

føresegn 2.5.1:  

"Fortau/busslomme langs skuletomta, mellom profil 680 og profil 1080, vert bygd ferdig i 

samband med utbygging av ny skule. Vidare utbygging av fortau/omlegging av 

leidningsnett vert søkt gjennomført i eit spleiselag mellom Hordaland fylkeskommune og 

kommunen." 



 

I vedtak 14.12.2011 vart det gjeve mellombels dispensasjon frå rekkefølgjekravet i punkt  2.5.1. 

I vedtaket står det:  

Plan- og miljøutvalet gjev mellombels dispensasjon frå rekkjefølgjekrav som omsøkt i medhald 

av plan- og bygningslova sin § 19-2 i plan – og bygningslova og på følgjande vilkår: Det skal 

etablerast eit enkelt fortau langs heile skuletomta fram til den nye planlagte avkøyringa til 

skulen. Dette skal ikkje medføra flytting av eksisterande fylkesveg. 

 

I samband med at det var godkjent 2 nye reguleringsplanar nord for krysset inn mot 

barnehagen, satt vegvesenet krav om utbetring av krysset med trafikksikring for mjuke 

trafikantar før dei ville godkjenne nye tiltak i dette området. Utforminga slik den var regulert i 

reguleringsplanen for Seim skule var ikkje utforma i samsvar med krava til Statens Vegvesen, 

og det vart gjennomført ei planendring vedtatt i februar 2018 for krysset. Kommunen bygde 

nytt kryss i samsvar med reguleringsendringa. Fortau er bygd på strekninga frå innkøyringa til 

Seim skule fram til krysset forbi innkøyringa til barnehagen.  

 

Dersom saka skal på dagsorden, må det etablerast eit prosjekt som greier ut kva som skal 

byggast og kva kostnaden blir med bygginga. I tillegg er det viktig å vurdere om 

reguleringsplanen inneheld dei krav som vegeigar har til vegar og kryssløysingar, ref. sak om 

kryss inn til Seim barnehage. Kommunen må også ta ei avklaring med fylkeskommunen om 

finansiering av ei utbygging. 

Når det gjeld fartsdumpar er det fylkeskommunen som vegeigar som har tatt avgjerd om det, 

og ordførar reknar med dei er laga på bakgrunn av faglege vurderingar. Men ordførar vil ta 

ein dialog med fylkeskommunen for å avklare kva grunnlag dette byggjer på.  

 

Interpellasjon frå S.Toft-V: 

Sak: Kjøp av friområdet innanfor reguleringsplan for Lonene  

I samband med at områdeplanen for Lonene vart slutthandsama i kommunestyret i Lindås i 

møte den 26.09.2019, k.sak 056/19 gjorde kommunestyret følgjande vedtak.  

«KO - vedtak:  

Kommunestyret har vedteke områdeplan for Lonena – plan-ID 1263-201610 i samsvar med 

plan- og bygningslova § 12-12, med dei endringane som er lagt fram i saka. (Rådmannen si 

tilråding), med følgjande endring:  

· 6.3.2 Før det kan gjevast igangsettingsløyve for meir enn 100 bustadar innanfor 

områdeplanen og for alle byggjeområder langs Lonsvegen, må venstresvingefelt E39- 

Lonsvegen vere ferdig opparbeida.  

· 6.3.3 Byggjeområdene i områdeplanen og alle byggjeområder langs Lonsvegen kan ikkje 

utbyggast med meir enn 500 bustader.  

 

Kommunestyret bed rådmannen om å starte opp prosessen med å få kjøpt ut friområde i  

Lonane - Plan-id 1263-201610»  

Denne saka vart fremja som interpellasjon i kommunestyret den 20.februar 2020, og at svaret 

då var at rådmannen trong meir tid til saka. Det har no gått ei tid.  

Venstre meiner framleis at kommunestyret sitt samrøystes vedtak (jf. siste punktet i vedtaket) 

om å kjøpa friområdet innanfor områdeplanen for Lonene er svært viktig å få gjennomført. 

Det er viktig både for at innbyggjarane skal vera sikra å kunna bruka dette flotte natur og 

friluftsområdet i framtida, og fordi området har stor verdi for mange innbyggjarar i Alver 

kommune.  

Venstre ber igjen om at ordførar i møtet orienterer om kor langt denne kjøpsprosessen er gått, 

og om møtene/ drøftingane som har vore mellom kommunen og grunneigar i denne saka. 

Det er og sterkt ønskjeleg at kommunestyret får vite kor tid ein forventar at endeleg 

kjøpsavtale kan koma opp til politisk handsaming i Alver kommunestyre.  

Dersom forhandlingane skulle vera vanskeleg ønskjer Venstre at kommunestyret får vite meir 

om alternative prosessar som er naudsynt for snarast å sikre offentleg kjøp av området til ein 

fornuftig pris. Venstre ønskjer igjen å vite om Alver kommune har hatt kontakt med 

Miljødirektoratet i saka, med tanke på eventuelt statleg bidrag/ tilskot til kjøp av området.  

 



Svar frå ordførar: 

Kommunen var i møte med grunneigar Rygir i februar 2020. I etterkant blei det oppdaga at 

føresegnene til områdeplanen var upresise i forhold til kor uteopphaldsareal skulle løysast. Det 

kunne tolkast at planlagde bustadar kunne nytte friområdet til felles uteopphaldsareal. For å 

unngå mistolkingar og sikre føreseielege rammer for vidare detaljregulering, er det 

gjennomført ei administrativ endring av føresegn 4.1.1.5.a, punkt 4. Den klargjer at 

uteopphaldsareal skal løysast innanfor byggjeområda, og ikkje i friområdet. Det har vore 

viktig å få på plass denne endringa før vidare dialog med grunneigarar. Endringa blei 

godkjend i slutten av november 2020. Planen er å ta opp igjen dialog med grunneigarar rett 

over nyttår.  

Kommunen har vore i dialog med Miljødirektoratet om statleg sikring av området, og 

tilbakemeldinga er foreløpig at området er godt eigna til statleg sikring. Kommunen kan søkja 

om tilskot til kjøp av området, og ein kan få tilskot basert på kva verdi området har lokalt og 

regionalt. Tilsegn om tilskot er avhengig av at ein kjem til semje med grunneigarar om ein pris 

Miljødirektoratet kan godta. Kommunen har også vore i dialog med Bergen og omland 

friluftsråd (BOF) om ein prosess for statleg sikring. Frist for å søke er 15. januar kvart år, og 

administrasjonen jobbar med å avklare kva som må på plass for å kunne søke innan 15. 

januar 2021.  

 

Interpellasjon Ø.Nigar-SV: 

Sak: Innføring av korona tiltak i Alver kommune 

Den 23.11.20, sak 134/20, vedtok kommunestyret en forlenging og justering av «Forskrift om 

smitteverntiltak, Alver kommune».  

Vedtaket ble gjort med bakgrunn i den lokale smittesituasjonen.   

Lokale forskrifter skal være basert på lokal situasjon der den skal gjelde og de faglige rådene 

fra smittevernoverlegen skal danne utgangspunkt for forskriften.  

På bakgrunn av dette ber Alver SV ordfører svare på følgende spørsmål:  

1. Kan ordfører gjøre rede for hvordan man har vurdert smittesituasjonen i Alver 

kommune med utgangspunkt i de lokale, faglige råd som forskriften er basert 

på?  

2. Hvordan har smittesituasjonen i Bergen påvirket den lokale forskriften i Alver? 

3. Hvilken rolle har kommunal kriseledelse (KKL) hatt i utarbeidelsen av den lokale 

forskriften for Alver?  

4. Er smittevernlegen en del av KKL?  

 

Svar frå ordførar: 

Den 23.11.20, sak 134/20, vedtok kommunestyret en forlenging og justering av «Forskrift om 

smitteverntiltak, Alver kommune». Vedtaket ble gjort med bakgrunn i den lokale 

smittesituasjonen.  

Lokale forskrifter skal være basert på lokal situasjon der den skal gjelde og de faglige rådene 

fra smittevernoverlegen skal danne utgangspunkt for forskriften. 

På bakgrunn av dette ber Alver SV ordfører svare på følgende spørsmål: 

1. Kan ordfører gjøre rede for hvordan man har vurdert smittesituasjonen i Alver kommune 

med utgangspunkt i de lokale, faglige råd som forskriften er basert på? 

 

2. Hvordan har smittesituasjonen i Bergen påvirket den lokale forskriften i Alver? 

Svar på spørsmål 1 og 2 samlet: 

Covid-19 er ein pandemi. Pandemi er ein sjukdom som rammer svært mange menneske og 

brer seg utover eit svært stor område. Det inneber at ein ikkje kan sjå isolert på Alver 

kommune som ein geografisk eining for å vurdere lokal smittesituasjon. Viruset har vert spreidd 

over heile verda i fleire bølgjer og kjenner verken landegrenser eller kommunegrenser. 

I månadsskiftet oktober/ november opplevde ein, ein urovekkande smitteauke i to byområde 

i Norge, Oslo og Bergen. Dette omfatta både sjølve bykommunane og kommunane rundt, 

inkludert Alver kommune. Den kraftigaste auken var i Bergen kommune og auken i Alver var 

også stor. 



 
 

 Det er omfattande pendling mellom Bergen og kommunane rundt, og det er samvær 

mellom innbyggjarane. Pendlinga er knytt både til arbeid, handel, idrett og kultur. Sannsynet 

for ukontrollerte utbrot i kommunane rundt Bergen, aukar derfor med auka smittetrykk i 

Bergen. Etter sommaren har dei fleste tilfella vore «importsmitte» frå Bergen eller utlandet. 

Klynger av personar med påvist smitte i Alver vart varsla til Bergen som ein del av utbrott der.  

Ein god del av smittetilfella som vart registrert i Alver i oktober var knytt til gjestearbeidarar. 

Reglane knytt til handteringa av desse har vert uklar, har endra seg og har vert ulikt handtert 

av bedriftene. Det har derfor vert stor uvisse knytt til konsekvensen av denne importerte 

smitta. 

Ein del av dei andre smittetilfella i denne perioden hadde ukjent smitteveg. Dette aukar også  

risikoen for akselererande smitte i kommunen. FHI reknar at vi berre oppdagar 40 % av dei 

som faktisk er smitta. Det betyr at når ein ser auke i tal påvist covid-19, må ein rekne med at 

det samtidig er stadig fleire som er berarar av viruset og er smittsame, utan at dei veit det 

sjølv. Dei som får påvist viruset er i isolasjon og deira nærkontaktar er i karantene. Smitte innan 

ein familie er vanleg Den største delen av smittespreiinga elles skjer frå personar som ikkje veit 

at dei har viruset og er smittsame. Nokon av desse er i ein fase før symptom kjem som gjer at 

dei blir testa, og andre kjem ikkje til å få symptom, men er smittsame likevel. Smitte skjer når 

menneske møtast. Det er derfor avgrensing av kontakt mellom menneske får effekt på 

smittespreiinga.  

I den siste veka av oktober vart det påvist 18 tilfelle i Alver, og veka etter var det 24. 

Etter innføring av den lokale forskriften i Alver og nabokommunane. Inkludert Bergen, såg vi 

eit tydeleg fall i tal smitta i Alver. Etter to veker stoppa den nedgåande tendensen opp og 

låg på  7-8 pr veke. Det var grunnlag for å å forlenge forskrifta. Etter dette fortsette fallet i 

påviste covid-19 tilfelle, og i førre veke var det berre to påvist tilfelle.. Sidan kontakten mellom 

personar har vore avgrensa, kan ein rekne med at det også har vore eit tilsvarande fall i 

førekomst av personar som er smittsame utan å vite det sjølv. 

 
 

3. Hvilken rolle har kommunal kriseledelse (KKL) hatt i utarbeidelsen av den lokale forskriften 

for Alver? 



Svar på spørsmål 3: 

Tiltaka i den lokale forskriften har vert drøfta i KKL. Formelt er normalt avgjerdsmynde i KKL lagt 

til leiar av KKL. Rådmann eller den som fungerer som rådmann er leiar av KKL.  

Etter Smittevernlova § 4-1 ber det berre kommunestyret eller smittevernlegen som kan gjøre 

vedtak om forskrift med tiltak, med mindre kommunestyret har delegert mynde. Den 6. 

november vart vedtaket gjort av kommuneoverlege/smittevernlege og den 23. november 

vert vedtaket gjort av kommunestyret. 

 

4. Er smittevernlegen en del av KKL? 

Svar på spørsmål 4: 

I samband med handtering av Covid-19 er kommuneoverlegen (som innehar rolla som 

smittevernlege) ein del av KKL. Alver kommune har ein fleksibel og rollebasert organisering av 

KKL. Samansetning av KKL er styrt av krisen som skal løysast.  

 

Dei to spørsmåla frå S.Knudsen vert utsett til neste kommunestyremøte. 
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